Phone (Area 202) 54

;;’
&
&%
1]
x
4
2

" _E., Washington, D.C. 20003

=
W
-
w
=
w
=
~t
<

10

11

12

14

15

16

17

18

=

- UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE NORTHERN DISTRICT OF OHIO

EASTERN DIVISION

ARTHUR KRAUSE, et al.,
C70-544 C71-23
Plaintiff * C70-816 C71-24
' C70-859 C(C71-25
C71-20 C€71-26
Cc71-21 C©71-471
C71-470 C73-643
C72-439

"

JAMES A. RHODES, et al.,

Defendant s

May 5, 1975
Washington, D.C,‘

The deposipion of TERRANCE NORMAN, a witness called
to testify by counsel for the plaintiff's, under.th- Federal
Rules for Civil procedure, pursuant to notice, before
BEA LOYU BUSSELL; a court reporter and notary public, duly
qualified in and for the District of Columbia; in‘the foices.
of the Ameriéan Civil iiberties Union, 4}0 lst Street, S.E.,

Washingtén, D.C., at 1:30 p.m., on the 5th day of May, 1975.
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DAVID ENGDAHL, ESQ.
2049 Cornell Road
Cleveland, Ohio

On behalf of the Defendant's:

CHARLES E. BROWN, ESQ.

Crabbe, Brown, Jones, Potts and Schmidt
42 East Gay Street

Columbus, Ohio 43215

and

BURT FULTON, ESQ.

Hauzhurst, Sharp, Mollison and Gallagher
630 Bulkey Building
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Whereupon,
TERRANCE NORMAN
having been first dﬁly sworn by the notary public was examined
on direct examination by counsel for the plaintifft's as
follows;
BY MR, ENGDAHL:
£?¢5\ Will the witness state his name for the record?

A Terrance B, Norman.

Q Mr. Norman, have yoﬁ ever testified under oath pre-
vious to this hearing, concerning the events at Kent State
University on May 4, 19707

A Yes, sir, but I don't remember the day. It,was-more
than a year ago, in the Federal Grand Jury Investigation in-
Cleveland Ohio.

Q Other than your testimdny before the Federal Grand
Jury in Cleveland, Chio, have you ever testified under oath
about this case?

A Not to my knowledge.

Q I should inform you that at this time, we are in
possession and by we, I mean both the vlaintiff's in this case
and the defendant's in this case, are in possession of the Kent
State University police department records and reports from akoy

this time, in 1970, various highwav patrol interviews, of your-
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self and other persons, FBI statements, in connection with

the events and the state Grand Jury testimony, and we don’'t havd

but wish we did have, the Federal Grand Jury testimony, but we

have these other matters that I have identified.

Could you state your address, please?

Care of 5720 Georgia Avenue, Washington, D.C.
That is a mailing address?

A forwarding address.

Can you give us your living address?

I would prefer not to if I don't have to, unless it

is absolutely necessary.

Q

A

area?

I am afraid it is for process serving.

It is 809 West Maple Avenue, Sterling, Virginia.
How long have you lived at that address?

One year.

How long have you lived in the Washington, D.C.

Approximately five years.
Previously, where did vou live?
In Ohiq.

In what city?

Akron, Ohio.

Do your parents still reside in Akron? -
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Police Department?

has been continous since August 19707

A

Q.

in any activities of the police department, other than a patrol+s

man?

A

Q

Yes‘

Did you reside with them at the time you lived in

Up until I was about sixteen.

In May of 1970, were vou residing in Ohio?

In Akron.

At an address different than your parents?

Yes,

What is your present employment?

The Metropolitan Police Department Washington, D.C.

How long have you been employed by the Metropolitan -

Since August 1970.
What kind of work do you do?
Just a-patrolman.

Your'experience with the Municipal Police Department

Yes.

Have you been, during any part of that time, involved

No.

Have you had any special duty assignments?
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A I work with the civil disturbance unit aﬁd also our
S.W.A.T. team;

Q S.W.,A.T.?

A It is barricaded person and anti sniping type of
thing, coming under the civil disturbance unit,

Q Have you been with that assignment ever since you

came here in August of 195707

~

A No, I went to training sometime in 1971 and was assign
in 1971.
Q Have you had any involvement with undercover work

since beginning your émployment in Washington, D.C., with the
Metropolitan Police Department?

A No, it has all been uniform.

Q Have you ever been employed by the Summit County
Sheriff'é Department, in the past?

A No.

0 Would you describe your employment for a year and
a half, prior to May of 1970?

A Working at a parttime job with Arco Electronics in
Akron, Ohio.

0 During what period was that?

A From about 1966 to 1970.

o} That was parttime?

ed
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A

in the

Q

A

Q

A

7
That was parttime during the school year and fulltime
summers.
Any other employment during that period?
No regular employment other than certain odd jobs.
Weré you ever employed as a security.guérd?
Oh, vyes, I was employeq as a security gquard at

Blossom Music Center in Northhampton Township.

Q

A

Q

When was that?
In 1969, I believe, but I am not sure.

Do you know the period of the year, during which vyou

were so employed?

A

A

Q

Parttime, during the summer.
Parttime, dﬁring the summer?

Right.

That would be in the summer of 196972
I believe so, yes.

At anytime other than that one summer that you were

employed at Blossom?

A

I think I worked there a couple of weekends during

the winter season, but that has been some time ago so I'm not

sure.

Q

Mr. Norman, have you ever been discharged from a

job or fired from a job?

WARD & PAUL
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~and that is the only one that comes to mind. This was in 1964-

A There was one job I had as a bushoy at a chicken

place and either I quit or you are fired-I quit type of thing

65.

Q How digd your employment as a security quard at
Blossom Music Center terminate?

A Well, that--I don't know whether I quit or just never
went back to work the following school year. I was never
actually fired or discharged.

Q Are you acquainted with a man named Larry Cochran?
who is or was the police chief of Northhamoton?

A Yes.

0 Was he familiar with your employment with the Blossom
Music Center?

A Yes.

Q I will represent to you that he made the comment,
the following comment and then ask you to respond to it, whether
you think it is true or what vou think, I will represent to
you that Mr. Cochran has said, that Mr. Norman was fired from

Blossom for being gun happy and big mouthed. Can vou respond

to that?
A I think that his statement is not true.
Q You went’ to hiqhschool in Akron?

WARD & PAUL
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A Yes, in the suburbs, yes, Copey.
0 After high school, did you continue your education?
A Yes..
Q Where?
A Kent State University.
Q Did you enroll directly in Kent State Universitv afteq
high school?
A I don't know. I think I might have skipped one quarte

I don't reﬁémber exactly but it was shortly after high school.
Q Did you attend any other colleqe or university, Dfior
to attending Kent State University?
A It was either while I was in junior high or aé a
freshman or sophmore in high school, I took a non credit course

at Akron University in electronics.

0 With that exception, have you ever enrolled in an

institution of higher education, other than Kent State University?

A American University in Washington, D.C.
Q When was that?
A -71970, it was concurrent with the department training
program for a juvenile delinquent course.
§<E§) During the spring term of 1970, were vou a fulltime
student at Kent State University?

A I believe s0.
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Q Was Kent State then on the guarter system?
A They were on quarter system,
Q So that would have been the spring_quarter?

A March to May, something like that.

Q And to your recollection, vou were a fulltime student
at that time?

A Yes.

Q What was vour view of the general impression or your
general view of the KSU academic community?

A I don't--you will have to clear that up a little
more specifically and tell me what you want?

Q Okay. Were vou haopy at Kent State?

A No. No I wasn't.

Q Can you explain why you weren't happy?

A Well, I was majoring in law enforcement and there had
been rumours of the law enforcement program going to be taken
from Political Science and put with the Sociologqy Department,

which I didn't want anv part of so that was just one thing,

.plus there seemed to be more--the students seemed to be more

liberally slanted than what some of my own beliefs were.

Q Why did you dislike the idea of the law enforcement

program changing from the Political Science to the Sociology

Department?

WARD & PAUL
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A It was my personal opinion. I didn't want, I was
familiar with the Sociology Department and was required to take
a lot of their courses for the law enforcement and it se~ms
that they had one theory about law enforcement and I had anothe:
theory and it just was the two didn't meet.

Q While you were at Kent State, were you receiving

financial assistance through a loan program?

A Yes, I was.
0 Can you describe that for us?
A It was LEAA or LEAP, one of the two programs and it

was a loan that was to be repaid or you repaid it to them by
going into anything that was law enforcement, bv way of
corrections, social work, anything along that line, it would
be repaid at the rate of 25% per year but I just got another
bill from them and maybe it is five vears instead of four.
0 How did you apply or become eligible for the program?
A I heard about the program. I was working my way

through school and things were getting tight and I-heard the

program was available and I talked to one of the pecple who

radministered the program and made an application for it and I

received a loan.

Q  Were there any qualifications or conditions that vou

had to have to qualify for those loans?

| WARD & PAUL
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a .You had to be fulltime law enforcement and in need
of financial aid. |
Q Were there any other obhligations, requirements or

expectations for obtaining the grant, other than your partici-
pation in the curriculum?

A Other than repayment, no.

Q Were vou acquainted while you weie a student at
Xent State University, with Donald Swartzmiller?

A Yes.

Q Would you describe the circumstances under which vyou
came to know Mr. Swartzmiller?

A .He was Chief of Police, I think, of the Campus
Policeror Security at this time and I knew him just as that.
I maybe spoke with the may three or four times, the entire

time I was there.

Q%fzﬁ Did vou finish college at Kent State?

A No.

7 Y

9 Q Did you finish college since leaving.Kent State?

PA ~ No, I have not.

Q Any particular reason or is it that the rest of life
just caught up with you?

A I, until about a year ago, I didn't really see the

benefit of a college degree in nmy partiéular job, but then I

WARD & PAUL :
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found out I would get four points for a degree toward pfomotion
so it is now my intention to finish school.
Q Back to Mr. Swartzmiller, on the basis of the contactsg

you had with Mr. Swartzmiller, have you informed any particular

impression of him?

A Not particularly. From just the contact I had, I real
didn't form any opinion. I just didn't ﬁave that much coatact
with.him, to form a thought or possible opinion of the man.

Q Do you have any perception of Mr. Swartzmiller's
perception of you?

A He made a couple of statements. I don't know whether
the press misinterpreted what he said or he made statements-

I don‘t even remember what they were, but in generél, he said
certain thiﬁgs that I don't know where he could héve gotten it,

other than trying to save his own hide. He had been accused of

one thing and he decided to explain it away and since then my op-

inion haé come down a couple of points of him.

Q To be fair to you,-let's talk about some of the
specific” things Mr. Swartzmiller said about you, and get vour
view on whether there is any general substance to them or your
reaction?

A Go ahead.

o MR. FULTON: You are saving Ehese things ara said

WARD & PAUL
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‘said is thaﬁ, "He had posted a notice on the bulletin board({

through a newspaper about him?
MR. ENGDAHL: That is exactly right. These are news-
paper statements.

A I don't put any credence in newspapers one bit and
I wish newspapers had quality ink on them.

o] I understand that, but I want to get your reaction
on them anyway. There is a feport in a newspaper and I don't
have the reference to it right now, but it is in my file here
somewhere, that Swartzmiller considered vyou:; "Flighty, Badge
Happy, Gun Happy and very immature." Whether you have heard
that or read that report, what do you feeéel about it?

A He never made the statement to me and he never made
any indication whatsoever at the time, that those weré his

feelings.

Q Another things that Swartzmiller is purported to have

I don't know what bulletin board)--he posted a notice on the
bulletin board and ordered that Norman was unwelcome on campus,
sometiménearly in 19270."

A He is probably referring to the bulletin board in the
police headquarters and I had never-seen that notice and I would
say I saw that bulletin board as much as anybody.

0 He is also reported to have. said that if you came on

WARD & PAUL .
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of us and that was the end of the deal. In the meantime,Aone

campus, you were to be arrested for trespassing.

A That would be kind of difficult, since I was a
student.
Q Do vou recall any incidents early in 1970, while you

were in school, involving vou and guns on the campus, anykind
of firearm?

A Yes, one of the officers--Iknew one of the patrolmen
or most of them on just about a first name basis and one of
them, I don't know which one, showed some interest in a particu+
lar weapon that I was trying to sell to make some money and I
asked if I could bring it by and we would decide on a datz when
he would be available and I would 5e available and we met at a
supposedly  seculdéd spot and I showed it to him and he said,
how much do you want for it and I told him the price and he
thought it was too much and we hackled.béck and forth and we

couldn't arrive at a figure that would be satisfactory to both

of the students who was big and boisterous,of the Black United
Students, had watched this transaétion from the woods there
and reported it to someone, to Swartzmiller and Swartzmiller
told his officer, at the time, he did not want any'personal
business being conducted while on the campus and he, Swartz-

miller, never spoke to me persocnally about it.
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Q What kind of firearm was that?

A It was either a shotgqun or a rifle. It was a long
gun. bl
Q Swartzmiller is also purported to have said, that -

you had been unseen on the campus for some period prior to
May 2, 19707
A I suggest that Mr. Swartzmiller check the attendance

records for that time.

Q You are indicating you were indeed present at that
time?

A Yes.

0 Did vou give me a date when you joined the Metropoli-

tan Police Force?
A August of 1970,
0 August of 19707?
A Yes.

0 Does the date of August 24, 1970, prod your recollec-~

A 7 Yes, I think that is correct.

0 How did you get the job here?

A Well they had a recruiter on campus and I don't
remember his name, but at the time the depértment was trying to

add 1000 men in about three or four moﬁfhs period and they got

WARD & PAUL
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- a whole bunch of money and said they were going to reduce

crime in D.C.

The department sent men everywhere. Southeast Asia,

Germany, all over the United States, trving to recruit people
fof the department and Qhe of the recruiters camelup there ané
gave a little talk and handed out a brechure. It said $8500
a year to start and I had never heard of that much money and I
had become quite dissolutioned with the curriculum and the
s¢h001 anyhow at the time, so I told him I was in fact interestt
ed and he said he could send me the details and for me to take
the civil service tesﬁ and then vou move from there.

Q Was it necessary, in connection with your application
for a position on the police force, to get letters of recommenda-

tion or references?

A Yes.
Q Do you recall what people vou selected?
A I couldn't remember. The only one I could, I had

one friend, Joe Feit, that I know I put him down. I had known
him for a number of years and I put him down but whoelse, I

don't remember. It wasn't a letter, just name and address.

0 ~Might you have used a guy named Bruce Vanhorn?

A Oh, yes.

0 And might you have used Tom Kélly?

WARD & PAUL
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A I don't remember but itAis a good possibility.

o] Do yoﬁ recall what motivated you to use these particu+
lar people as referehces?

A Because I knew them and I figured they would qive me
a good reference.

0 Joe Fiet?

A Yes.

Q . You say he had been a friend of vours for some time?

A Yes.

Q Do you know.whether he still lives in Akron?

A-_ I think he is, but I haven't heard from him for a
‘couple of years ﬁbw.

Q What about Bruce Vanhorn?

A I believe so, vyes.

0 Where did vou know him?

A I met him While’I was working for Arco Electronics.

He was a policeman iIn Rkron and we_bécame friends.
;“:\} : . B
&LQD What was your acquaintance with Tom Kelly?
A - He was a detective or supervisor with the canpus

police department.

IR
@K{) Did you know him only in that .capacity or how well

did you know him?

A I thought I knew him fairly well. I knew him in that

WARD & PAUL
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- capacity. I didn't drink with him or anything off duty.

Q Now let me direct your attention to a few days
surrounding May 4, 1970. Do you recall where you were on M@y 1,
19702 |

A ‘No, but I remember where I was on April 30, because
that was my birthday. After that, I don't know, day to day, I
couldn't tell you. On April 30th I was d§wn here taking the
civil service test for the department and I either. flew back
that night or a day>or two later.

MR. BROWN: You took the test for what on April 390°?

A Civil Service, here in D.C. ; wanted to take it the
weekend before that but my wife wanted my sister-in-law to go

with us so they could look around the city so I delayed it a

week.
o What year were you borh?
A 49,
0 Did you say on April 30, you took the civil service

examination here in Washington, D.C.?

A Yes.

Q When you came to Washington for that exam, did you
come alone?
A~ No, I had my wife and my sister-in-law with me.

Q How long did you remain in Washington?

WARD & PAUL
Washington - Virginia ~ Maryland




Phone (Area 202) 544-6000

410 First'Street, S.E., Washington, D.C. 20003

WARD & PAUL

10

11

12

13

14

15

186

i7

18

19

20

21

22

_3

20

Q- Did you return to Akron with your wife and sister-in-
law?

A Yes.

Q = What did you do, while you were in Washington, other

A It was either one day or two davs, I don't remember,
but maybe even three, because I know I wanted to look around and

see thercity, because I probablv would be working here.

than take the civil service exam?

A Played tourist. Talked to a couple--we staved in a
motel on New York Avenue and there were a couple of policemen
in there getting coffee and I told them I was here to take
the test and I wondered what it was like and they said don't
waste your time and that was it. Just played tourist, monument
and memorials. I did not secretly conspire with any Federal
Agency to do anything.

Q Where was that civil service exam administered?

A In the parking lot at RFK Stadium.

o] In the parking lot?

A In the parking lot. A real first class operation.
They had a trailer, a mobile recruiting trailer and this--

I went down to the recruiting section on Pennsylvania Avenue

S.E. and was told there was a recruiting trailer in the stadium

parking lot and gave me directions how to get over to the parking

WARD & PAUL
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VQ When you returned to Akron, were there any particular
reason for your going at the time you did?
A Other than running out of money and prqbably school

starting back, there was no particular reason. We justrleft
when we got down here.

0 While yourwere in D.C., did you hear anything about
what had been going on at Kent?

A No, No, I didn't hear anything until I got back.

Q May 2nd was a Saturday. Do you recall whether vou
were on the campus at anytime on May 2nd?

A What happened on the 2nd and I can preobably tell vou
better, if you will tell me what was going oné

Q The evening.of the 2nd of May was the burning of the
ROTC building.

A Yes, that evening, then I must have got back Saturday
morning. Friday night, I think the students went down town and
tore up the bar area, but I'm not sure it was Friday. I don't
know. This is hazy now and I can't remember the day, but the
night of the ROTC buiiding, I went up to the school .to see
what was going on. I heard it'wés going to be tourched.

Q Had you been up there earlier in the day?

A No, no it was dark when I was there .
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Q I will make another representation to you to get your
reaction., I will repfesent to you that Tom Kelly said he saw
you in front of the Kent State Urniversity administration buildin
sometime during the daylight hours. |

A °~ I can check with the airline and see what time I came
home, but it was dark when I went up there, when I arrived.

MR. BROWN: I thought you said yvou got back to town
on Friday?-

A No, Friday was when I heard, when I got back, I heard
the kids tore up downtown. I am pretty sﬁre it was Saturday.

I doubt whether it was Friday. I believe it was Saturdav when

I did get back.

If you have an old calendar‘you can look and see what

day April 30th was, and then move from there.
MR. FULTON: May lst was on Friday.
MR. BROWN: So it would héve been on Thursday you came
to Washington?

A It was Thursday I arrived, ves. I know I stayea.at
least one night. I stayed at a motel on New York Avenue. It
was one or two nights I stayed but I think it was one night I
stayed and then I came back that afternoon or evening.

Q Had you heard any rumours or had you heard any

infoxmation, prior to the fire at the ROTC building, to the
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effect the ROTC building was going to be burned?

A I don't remember.

Q bo you recall any rumours that it might possibly be
burned?

A I don't remember if there were.

Q I will represent to you again, that Tom Kelly has

indicated he has heard rumours earlier in the day, that the
ROTC building was going to be burned. I am just asking you
if you heard those rumours? |

A I don't remember if I did before Thursday. At that
particular time, if I remember correctly, during that period
of time, it was during when demonstrations were going on and
fhere were rumours that everything was going to happen. You
know, somebody would start a rumour and everybody would repeat
it.

0 On the night the ROTC building was burned, were you
present at the ROTC site?

A Yes, I believe I was.

Q@ ~ Had yourbeen asked to take any photographs or perform

any other functions?

A Yes.
0 By whom had you been asked?
A I believe it was Tom Xelly. )
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Q What were you asked to do?
A Just take pictures.
Q "Do you recall how you wsare dressed'at that time?
A No.
0 I assume you had your camera with you?
A Yes.
Q Did YOu have a éas mask?

A Yes, I believe I did.

Q Was that gas mask your own property?
A Yes, I owned it. It was my private property .
Q Can you tell us where you got it?

A I got it at a supply store.
0 What kind was it?

A I got it at Lake Erie Company. It was the old

fashioned type, the typical, two eye holes and the filtexring

canister at the bottom of the mouthpiece.

Q Did you see anyone else on May 2nd or May;3rd or
May 4th, on campus, with a gas mask?

A  Yes, the police. |

0 The police had similar gas masks?

A Yes. The guardsmen had M-17 gas masks but the
police had the 0ld fashioned masks.

0 The campus police or town pclice?
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. weapons? -—grease guns?

A The campus police had the old fashioned gas mask. It
might have been city, because I didn't pay any attention to

‘who was cut there.

Q Do you recall anything else on how you were dressed?
A No.

0 Do you recall if you had any kind of'jaqket on?

A I might have had. I had a cournle of sports jackets

and this jacket and it is the same one.
0 On that night that the ROTC building burned, d4id vou

see any national guardsmen carrying any type of automatic

A I think they might have had M-3's but I can't be surel
It was M-3's I have heard thevy had.

Q Can you describe an M-3?

A It is kind of hard to describe. It has a tubelar
body with a straight stick magazine and has a very short drum
of three or four inches and there are different versions of
that. It is kind of hard--it looks like a grease qun from a
gas station.

Q On the night the ROTC bqilding burned, could vou
describe your activities around the ROTC building?

A Right now, I would like to have thét Federal Grand

Jury transcript, because I had my mind thoroughly refreshed, at
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8 the time.
g
g 2 0Q So would we.
< : § ‘
'g 3 A I think the only thing, there was a sit down blncking
[+ . R
4 I the street, down by the Portage near the campus, at Lincoln
5 Street, I think it was. That was Friday night and at that point
6 I did take pictures of the demonstration and by the time I got
7 up there, I believe the building was torched.
8 Q Did you say Friday night?
9 A Friday night? Whatever night the building was corch-
10 ed.
11 0 The building was burned on Saturday night. Was there
. .
& 12 a helicopter out on Saturday night?
o
E 13 A That is what gave me the illumination to take some
2
14 pictures of the people blocking the streets.
16 0 I believe there was a heliconter out that night.
186 A I am trying to pinpoint what happened.
17 Q I am going to ask the repofter to mark some photo-
&
18 graphs.
§ 19 (Norman Deposition Exhibit
g
° 20 No. 1 was marked for
Q
£ 21 Identification.)
2
% &2 Q I have a number of photographs I am going to be using
% 23
g
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with not Xerox, but SCM and I would like to retain the original

and mark the copy for the purpose of the deposition. The reason

is that most of these photographs, they belong to the Kent State

University police and they are not in my permanent custody. I

have them out on receipt so I have to return them to the police

department.

0

MR. BROWN: I don't have any problem.
MR, ENGDAHL: I have some photos here later that
have not been copied and I assume theylhave a Xerox

here and I will do it then.

Mr. Norman, you are looking at the photograph, Norman

Exhibit 1. Can you identify the weapon being carried in the

‘photograph?
| A That is an M-3 grease gqun.

Q Can you identify a figure that appears to be yourself?
A Yes, those are my boots,
0 The boots the figure with the gas mask is wearing?
A Yesf
Q Is you?
A Yés .
g And is that tye type of gas mask you were wearing?
A Yes.
Q Any other distinguishing featéres in that photograph,
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.that would help you identify that as yourself?
A . Other than that, no.
Q The fiqure is wearing a sports jackét. '~ The photo-

. fresh your recollection?

‘Streets that I mentioned earlier.

gréph about which I have just questioned-Mr. Norman appeared
in a booklet preparéd by the Akron Beacon Journal newspaper,
in celebrated or commerate their receiving the Putlizér for
their reporting of the Kent State incident. The photograph in
that booklet is not identified as to photographer. It is
identified in that booklet as to date, the date being May 2nd,
Eut I have no better authentication than that. lThis‘is a photg-
graph that appears in that booklet.

Mr. Norman, do you recall this scene and does it re-

- A Is that Saturday? No.
Q Yes, Saturday hight?

.\ It might have been in the area of Portage and Lincolrn

Q On May 3rd} which was Sunday, can yvou outline for us
your actiVities earlier that day, when you got up and so on?

A I would.have to pinpoint it by knowing what else
happened that day. Then maybe I.can tell you.

0 To the best of your recollection, did anyone inform

you that during Sunday May 3, that sometime that evening, some
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additional wooden buildings would be burned?

A It's--I don't know if somebody informed @e or whether
I just heard it, but there was something about burning another
bﬁilding and it was clcse to the Poly-Si building. There was
another old wooden structure that runs between the parking lot
and the Poly-Si building and theré was something going on the
next day. |

Q I will represent to you that there is a newspaper
article in the Akron Beacon Journal, bylined Micky Porter,
which represents that sometime between--sometime on Mav 3rd,
you learned from some sources, according te him, that between
7:30 and 9:00 p.m., some other wooden buildings would be
burned. Do you_recall seeing that article?

A The name rings a bell but I don't remember it speci-

fically, no.

Q You don't know a Micky Porter?

A Yes, I talked to him, but I don't remember the articli
itself.

Q Do you remember telling him that vou learnéd other

wooden buildings'would he burned?
A No, I don't remember that, but it is a good possi-

bility I did.

0 Did you have any kind of dources such as—-

~

vt

WARD & PAUL
Washington -~ Virginia - Maryland




Phone (Area 202) 544-6000

WARD & PAUL

410 First Streat, S.E., Washington, £.C. 20003

10
11
12
13
14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

30
A Yes.
Q . Such as students from which such information could
be gained?
A Yes.
Q Would you describe those people?
A There were certain people that I had contact with, whd

had, I don't know if you call it in or not,but they were per-
mitted to go to some of these meetings the radicals were having

and I would talk to them afterward and find out what was going

on.
Q Do you remember the names of some of those people?
| A No.
0 Do you mean vou don't know the names?
A I don't remember the names.

Q Try very hard?
A No, I--oh, another source I had was thea student
union. You could sit there for ten minutes and find out guite

a bit from just sitting there and listening to it. Then, you

know, yoﬁ could have been there in full uniform and found out
things. The radicals were not that sharp in that particular

case.

8] Do I understand you to say that you are not able to

recall names of sources as distinguished from not recalling or
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came before.

"as far as we are concerned. You know, it will spread like wildit

not knowing?

A No, no. It is not unwilling. I just don't remember
who they were.

Q Did you hear on May 3rd any information to the effect
that LSD was to be put in the city water?

A Oh, yes. That was popular. That was an old one. It

Q Can you pin that down as to source?
A No. WNo, I was--I found something out about police-
men in general, you know. This -is working with some hind sight,

Anything that sounds good, something like that, is quote "good"

fire and it can be from a misinterpreted overheard conversa-
tion and and that is a good source for a rumor to spread that
v

way. It keeps you from going to sleep while you are on stand-
by.

] When you heérd these rumors and information, from
whate&er sources, did you pass that information on to anvone?

A IfI did, it would probably have been Kelly or one
of the others, but I don't remember. |

0 You do not have any specific information as to whe-
ther you d4id or did not on that?

A No. Something like that, you know, during the thing

WARD & PAUL
Washington = Virginia - Maryland




e’

Phone (Area 202) 544-6000

WARD & PAUL

410 Flrst'wireet, S.E., Washington, D.C. 20003

10

11

12

13

14

16

16

17

18

19

20

21

22

23

32

- national conventions in Miami and down here they talked about

in Chicago and the demonstrations in Chicage and during the

it on May day, to put LSD in the water system is the oldest
thing in the world because the water becomes a neutralizer and
it doesn't work so it is no good.

@ij?} On the day the day the ROTC building burned, did you
carry a weapon?

A Yes.
P

i

r‘::
f i 2
<&%8> Would you describe that weapon:
A 38 caliber, five shot, Smith and Wesson.
P
’&Zi) Was that the only ‘weapon that you owned at that time?
A No -

% Q) Where did you carry that weavon?

A Do you mean on mv person?
‘.
!/)jB( . -
a4 Q Yes,
S ,
A On my left side, I think, in a holster.

a(?ﬂB A shoulder holster or waist?

A No, it is called a semi-shoulder rig.

EZQ\) That is Saturday, the day the ROTC building was

burned?

A Yes.
a(ﬁéNl44HhQL4ahQuL4Qn4Snnday244Did4youAcaxzy—a—weapenzg———————
RN

.\ I might have. I don't remember.
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I asked you if that was the only weapon you owned
and I don't recall your response?

A - No. That was not the only weapon I owned.

Could you describe what other weapons vou owned at
that time?
A I had a twelve guage shotgun, a bird gun. Let's

see, an M~1 carbine and I think that was about it at the =ime.

Did you own any other hand.quns at that time?

“;‘ I don't think~-I had a Smith and Wesson model 19,
a.357 and I don't know whether it was at'that time or after
this, but somewhere around that tine.

MR. FULTON: That is .3577?

A Right.

Q On Sunday evening, this is the evening after the ROTC
building burned,’was your life threatened at anytime?

A I had received a phone call at my residence that
advised me to stay off campus unless you want scmething to
happen or words to that effect. This had happened a couple of
times before. It was no secret what I'was doing up there and
when you have short hair and wearing an American Flag in your
lapel, you are somewhat conspicious on that particular campus
and most of the time, it didn't bother me, but I could see

they were plaving for real this time, sc I took this a little
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ﬁore seriously.
0 What day was that?
A I think it was--that was either --it might have been

Saturday evening. The ROTC building burnéd on a Saturday. I

think it might have been on a Saturday evening. I can't place

- the time but I think it might have been on Saturday evening.

I thought I could place the voice but I couldn't. I have had
other--I have had my tires cut and antennas broken off my car
and other damage done and other damage to my private vehicle,

Q You said a moment ago something to the effect, you

could tell they meant it this time?

A - Yes.
0 Could you describe where that verception came from?
A It was just from the happenings at the time. I don't

think they had to call guardsmen up there before and it seemed
to me, at least, that things were a more serious state, from
the type of damage being done and the kids were out in force
and this was further reinforced by seeing the state of the
crowd, when I was cbhserving them. It was particularly fren-
zied-and-the air was- charged up, you could feel it

0 You indicated it may have been Sunday evening or it
ﬁay have been Saturday evening, when ybu received this call?

A I can't remember if it was but it was during that
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period of time though.
| 0] You indicated you carried your 38 with vou when you
went to the ROTC fire?

A Yes,

0 Prior to your going with the gun on youf person, had
you received any threats on your life?

A I could say from time to time.

0 I would like-to know when vou received them?

A I.am trving to remember whetherrit’was Saturday night

. or Sunday, prior to~~I'm trying to set the date and I don't

were handing out flyers, that there was going-to be a demonstrat

know which one it was.

i §> On May 4th, which was Monday, was there sometime on
M

that date that Tom Kelly asked vou to photograph some activitieg?

A I believe so.

N . .

@LQ) Could you describe the circumstances of that reguest?
ey -
A Well there had been information received, I guess by

the police department. Well it was common knowledge and they

tion at noon, encouraging one and all to come and it was going
to be held in the Commons and they knew something. I believe
I talked to Tom or somebody from the department and they wanted

me to take some pictures of this.

,/‘: = -
(? §> And did you agree to take some pictures?
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A Yes.
?”b \ What was the arrangement under which you were to take
the piéfures? Were vou to be paid?

A I took the pictures for free because I like to see

these people go to jail.

/)lﬂ;/““ \\ -
<% 0 E Did they provide your film or did you provide vour

own f£ilm?
A No.- Most of the time I did, but I think on this
particular occasion, they provided the film. Either they did

or the FBI did, one of the two.

ﬁa;:z“

.
)?Q Would you have, if you had been a law officer at that
time, would you have made arrests of these people? I am

curious why you said you would like to see these people go to

jail?
A Yes.
X o  why?
A Because first of all, theyﬂﬁéférﬁiélating the law, as

far as I knew the law. When you start knocking down buildings

and burning buildings and throwing rocks at the police and you

are in a demonstration, as far as I am concerned, that is it.
You go to jail. You are interferring with the educational

process, if there was one at the time and I just didn't agree

with the whole concept. The whole reason I did this thing was
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because I didn't hold sentiment with the demonstrations and all
that. I didn't have any use for it.
%fab Did you carry some identifying credentials of any kind

on May 4th?

A Yes, I think I had a pass I had gotten either from--

I got it--I remember where I got it., It was at the counter whexe

we pay tuition, that is where I got it,
52;) That is in the administration building?
A Yes.
@ﬂS”B 'bo you know from whom you got the pass?
;i It was a university employee.
§<§“} Did you at any time have a card or pass with some
kind of press credentials issued to you by a national guardsman?
A No, I don't think it was by a guardsman. I think by
the time Mondéy arrived, they had pretty much controlled every-
thing, but I think it was University News Service or sémethinq
like that on it and'tﬁat was it.
@j§> There is a guardsman named Delaney who was a non
commissioned officer, press or public relations officer, who
has testified on depositioh,'thét he issued you a press pass.

Do you remember that?

A Delaney sounds familiar but I think I read it some-

where in a newspaper. He could have been the man that issued it

-

- r
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_becéuse at the they they had started forming lines and they

but T don't remember who he was.
%{4S> Were you represented to anyone as taking photos for
the ggiversity to get a press pass?
A I don't recall. I just know that or I remember that
one of the guys in the department, either Tom oy someht or the
FﬁI for somebody said, you know, go down there'and pick oﬁe up

down at the administration building at the tuition counter,

wouldn't let people through the lines unless they were press
or somebody working for the.university.
o gf?ig Do you recall being represented to anyone as workinq
er E;é FBI for purposes of getting any credentials?
A I see what you are getting at and I don't recalli. I
think the newspapers had something that said the FBI said give
this guy a press pass, and if that happened, I don't remenber,

but I doubt very seriously that it did.

<:§> With regard to the assembly at the Commons, at noon
approximately——on May 4th, were you present that day?

A Not at the very beginning of it. There were classes
that day and I went to my classes and then they started ringing
the bell or whatever it was down there and by the time I had
gotten out of my classes, I think I was in the Poly-Si building)

I walked over there and there were people already starting to
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-tain group on campus that always, if anythingAwas going on,

gather.todgggggywsq\I wasn't there right at the beginning.

o] Did you recognize the participants in the rally?

A I did, but I couldn't name names now. There was a cel

they always would be there.

Q S50 you recognized some familiar faces?
A Some familiar faces.
0 Were there a significant number of people who you

didn't recognize?

A Oh, sure.

0 Did that suprise you in any way?

A Well the group down by the--I don't know whether the?
had a stand down there or platform or what it_was, that particu-
lar group down there, usually you had this one group that alwayd
was at everything and then they had some other people with them
that I hadn't seen before. It suprised me at the time. I won-
dered--they could have come from Akron U or Ober}in or some.of
the other schools. .They had a pretty active crowd down there
at some of the other schools. . They might have come up to

help things out a. little bit.

Q Did you have any particular concern with demonstrat-

ing groups or disident groups? What I mean, did you concern

yourself with radicals groups as something you tried to keep up
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on or faces you tried to be familiar with or tactics they
tried to follow?

A Yes, theré wasn't a hard core effort because I was
working my way through school but it was easy to keep up with
because they were very well publicized.

Q What I am getting at is the degree to which you would
have expected to recognize the core group?

A Yes,

0 And whether you were suprised if you recognized or
didn't recoghize many of them?

A I think I knew them to that extent, ves.

e I am going té show you some photographs soon and let
vou do that.

A Okay. Also I have the periced of time too. I might
have known them at the time and forgotten them now. It has
been a long time.

Q That is a prpblem we are very familiar with.

/X? Could you describe the activities on the Commons when

you first arrived?

A They were ringing the bell, somebody was and asking
people to gather round or something to that effect. Everything
I say abhout any of these activities, it has been a great deal

of time and a lot of stuff, I could have read in the newspaper
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and now think it is fact and with this Grand Jury bﬁsiness, T
read a lot of information at that time. Th%t could also be
confusing and be hearsay.

Q Do you recall whe;e you were standing as vou observed

the crowd?

A I think it was on the -~ do you have a map?

0 Let's mark this as Normén Deposition Exhibit ﬁo. 2.
(Norman Deposition Exhibit No. 2
was marked for Identification.}

A I would say the western side of the Commons, this

area in here because I saw some pictures of me takiné pictures,
of myself.

(Norman Déposition Exhibit's

3 through 7 were marked for

Identification.)

Q These are photos that I have not made Xerox copies
of so you can mark them after I get the Xerox copies.

I have five prints of photographs which the reporter
also marked, as Norman Exhibit 3, 4, 5, 6 and 7. We will put
photo copies of these pictures in the back of the deposifion.
For the purpose of our work here, Mr. Norman I want you to keep
them in order and I will ask vou some questions about them.

I would like you to look at them first.
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Okay.

As to photograpvh number one, which is number three

of that series, which is Norman Exhibit 3, can you identify

a person that appears to be yourself?

A

Q

is?

A

Q
located?

A

Q

A

Yes.

Can you just approximately describe what that photo

That is me upper center.

Will you mark that on the photograph, where you are

Yes., (marking with an X)

Likewise on the next photograph?

Ckay.
That was Exhibit No. 47

Yes.

Standing ornce again?

Yes.

And in Exhibit Norman 5?
Standing again on the left side.
Exhibit Norman 6?2

In ceﬂter, left.

And in Norman number 7?2

With the camera standing.

, WARD & PAUL
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Q Ckay.
MR. BROWN: Who did you say took these?

MR. ENGDAHL: I didn't. For the record, I will re-

present that these are photograph copies of miécellaneous

scenes from various photographers, that have been
accumulated during the course of discovery and as far
as i know, each of you have copies of ail of these
photographs.

MR. FULTON: I can assure you that we do.

MR. ENGDAHL: 1In all probability, they are either from
the Kent State police files_dr from the Highwavy PathL
files.

0 Now some specific questions and i'wili'let you keepn
the original photographs while I ask you to mark the copies.
In the photograph Norman 3, can you bring that over to.the tabla
here?

A Yes.

Q@ I was going to ask you to identify individuals if vou
can or cannot recognize in this picture?

A No, and the same on the next one. (Norman 4.)

The same in the next one. {(Norman 5.) and the next and the
next one. I cén‘t identify the peoéle in the pﬁotographs.

(Norman 6 and 7)
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Q In the photograph that has been marked Norman Eihibit
5, I ask you whether you recognize the woﬁan‘in front»of the
crowd, walkingacross in front of the crowd, to whom I am point-
iﬁg? |

A No. No, I——it is too haéy,'too smali.

Q On the same phogograph, Norman Exhibit No. 5, there
is an individual numbered 250 on the back in the photograph.
Do you know who that person is? |

A I don't recognize anybody there.

Q In Norman Exhibit No. 6, the’individual who vou have
identified as yourself, -standing with two other persons, are
you able to tell us who either of éhose individuals is?

A _The peréon on the far right, I don't have any idea.
The person in the center, might have workedrfor the vearbook.
It is someone I had seen before.

0 Are you able to recall his name?

A No, but I think he worked for the yearbook though.

Q -With regards td Norman Exhibit No. 7, from your
recollection, can you say if you -~-if this photograph, if the
scene which the photographs depicts, wés before or after the
national guard, did the tear gassing on the Commons?

A This would have to be after.

0 Why do vou say after?

WARD & PAUL
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A Because they have handkerchiefs covering their faces.

-Either they have used it or they were gettiﬁg ready to. I think

they were using pop gunsaat the time.

Q Pop- what?

\A - Popums. You hit it against the rifle butt or somethir
It is a teér gas launcher. You hit against the butt ahd it
projectiles out and and those things just go out into the crowd
and get right to them.

Q Can you identify from_the photographs where this

scene is located?

A According to the map, it would be in the area of

"Taylor Hall, probably a little west of the center, right around

this area here.
Q Could you describe that in words?
Y Stopher Hall parking lot, I would say is--this is

northeast of the Stopher Hall parking lot."

Q At the time thatwpicture-was taken, had the students =

or the assembly on the Commons been ordered to disburse?

A I believe so.

Q' Was there any particular reason why you did not leave
that area?
A I was taking pictures of what was to come.

Q 0Of what?

g.
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disburse. I believe they were using a helicopter saying vou

A Of what was to come. You know, they warned you to

will disburse and all that and then they--many of the. students

gave indications they had no intention of doing so.

Q Do you recall a jeep being used to carry that
message?
A Now that you mention it, I think they used a jeep

with a P.A. system and drove around for awhile. It might have
been a jeep. I thought it was a helicopter, but it miqht have
been a ijeep.

Q Do you, look very carefully and I recognize this is
not a very good quality photograph, but are there individuals
in that photograph, about who you can éay with any certainty,
that you do not recognize them as being familiar to you?

A That girl rings ‘a, the girl holding the white handkert
chief, she looks familiar. That is about all.I can say about
her,

MR. BROWN: His question was, is there any of them vyou
do not recognize?

A Oh, all éf them, none of them look familiar except
this girl. She does look familiar.

Q You are saying none of them appear to be people vou

were familiar with at that time ?
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A Right.

Q Are you able to say with certainty. that the identifiab
people in the photograph, were ones with whom you were ﬁot famil
iar at that time or is that impossible to say that?

A It ié not due to the quality of the print but is due
to time. I don't remember. |

| 0 In this same photograph, Norman Exhibit No. 7,
could you describe the clothes you were wearing?

-} Slacks, black boots énd a sports jacket and a shirt
of some kind.

Q  There appears to be a bag or some article around vyour
shoulder hanginé down to vour side?

A Yes, a tear gas mask baq:

0 Could you carry anything in thaﬁ case other than the
tear gas mask?

A No, it was a tight f£it. You couldn't carry nothinq.

else in it or it is going to spill out.

Q I don't ﬁean tear gas, other tham that?

A No.

Q You have a camera there?

A Yes.

Q There appears to be something in your pocket?

A Film probably.

WARD & PAUL
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'2 1 0Q And from your prior testimony, I believe you said you
2 .
g. 2 had a handgun on your person?
é 3 A Right about here.
4 Q ° Where would that have been?
5 A Right about here.
6 Q Underneath.your left arm in a holster?
7 A Right.
8 MR. BROWN: In any of those pictures, is your handgun
9 out of the holster?
10 A No.
11 | (Norman Exhibit No. 8 was
.g 12 . marked for identificatioh.)
&
g 13 - 0 Norman Deposition No. 8 has been marked by the
z
14 reporter for identification, and Number 9. I would like
>15 you to tell me specifically with regard to one person, the
16 individual who is easily identifiable with the cap. Do vyou
17 recognize that as a person you knew to be a student during
18 May of 19702
| g 19 | A I just don't remember.
§ é 20 Q And Plaintiff's Exhibit No. 3, which she marked, is
; % 21 a front face photograph.of the person with the cap. Are you
% ; 22 able to identify him from either of those photographs, as a
~§ 23 person you knew before? )
:f; WARD & PAUL
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A No.
Q Are you able to say with certainty that he was a
person that you had not seen prior to May of 19707
A - Yes. Who is he? |
0 He hasn't been identified. Would you mark these next
photographs as Norman Deposition Exhibit's 10 through 28?
(Norman Deposition Exhibits No.'s
160 through i3, for Identification)
Locking at these photographs, do vou recall them as
being photographs you have seen before?
A Yes.
0 Do you recall them as scenes which vou witnessed?
A Not all of them;
Q Are you able to tell usﬁwhether these are part of
your photographs?
A I could not say if thev were or not.

Q Are you able to say if they are photographs that you

A No.

Q I have already represented on the record that these
photographs were obtained from the Kent State University files
but they weré not represented to me as your photo§raph3.

A There were certain photoqraphé which I had taken
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of the campus at a different time.

" my red pen and mark approximately where you were at the time

that I have seen since then but they were at a different part

Q Mr. Norman, leaving the photographs now, caﬂ you
describe where you were locate@, at the time the National Guard
moved out from the ROTC ruins place, to the Commons?

A I would say in the same area of the Stopher Hall
parking lot

Q I w&uld like you to underStandrthaﬁ anything vyou may

mark on this map as a location is approximate. Will vou use

the Guard moved out from the ROTC area, with a number 1.

A Here.

Q From the time the Guard began moving out until they
had cleared the crowd from the area at the bell on the Commons,
had you thrown anyrobjects atAanyone?

+

A No.
& ;#%?:) Can you describe ybur movements from the time the
Guard began to move out, until the Guard reached the sight?

A Yes, I'il try.
5 ﬁ%i%i) Can you describe vour movements during thét time?

A I really don't recall but to the best of my récollec—

tion, I thihk when the Guard moved out from the area of th¢

ROTC building, moving in an easterly direction,, I staved at Poi
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. Prentice or Taylor and Johnson. I don't remember which side

s E

No. 1, until they reached more or less--I was in this close

proximity. I don't remember if they went between Taylor and

they went.
| MR. BROWN: Show me where ROTC is?

A ROTC is here and I think they moved up this way,
and then I don't know whether they Split ur or what, but I
either went this way or around this way. I don't remember
which. I do remember being in their close proximity in this
area doﬁn here near the practice field area. I don't remember
the route I took.

0 Once the Guard had cleared the Commons area and
moved down toward the practice field, was there anytime that
you can ;ecall, you were in the area, Prentice Hall Parking
lot, in that area?

A No, no, I don't believe so. The only thing I remember
about the practice field, they were throwing lots of rocks.

0  Who?

A The demonstraters, in this area here. They tore
a hole in the fence in this area here, toward the bottom left
and then a lot of them escaped in this hole in the fence and
then began throwing more rocks, but that is the only thing I

remember.

WARD & PAUL
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_ledge, that this view was taken down the open area between the

Q I am going to show vou some more photographs. The
first is marked Norman Exhibit No. 29, At the right margin of
that photograph, behind the sign, is an individual weariny a
gas mask similar to that you were wearing in other phoﬁoqraphs.

Could that.be a photograph of you?

A I don't know. If he is weariﬁg a short sports jacket
I would say ves. I can't tell whether he is wearing a long
coat or a short coat. I cannot say whether it is or isn't.

o] Now that individual is standing in the parking area
at the front of Prentice Hall?

{Norman Exhibit's 29 to 34
A Yes.

were marked for Identificati
Q Are you able to testify with certainty as to whether
you were at that spot on May 4th?
A Is this Taylor Hall behind here? T am trying to

picture where it is exactly,

Q I will represent to you, from the best of my know-

two parking lines, and it is my understanding, at the west end

of the Prentice Hall parking lot, looking toward Midway Drive,.

A Okay.
0 This side would be Midway.
A I don't remember the parkiﬁg lot having an edge like

that. I don‘t remember this. If this is true, Tri-Towers shoul

on.

Th
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look at those and see if you can see your self and if vou can

be up here somewhere.

Q Tri-Towers is down here. The question is whether vou
are able to say with certainty whether that individual is not
you?

A | No, I am not,.

Q You afe not able to say with certainty, either +that
it is or that it isn't?

A Ne, I am not._

Q Here is another series of photographs taken while
the National Guard was on the practice field and they afé

Norman Plaintiff's Exhibit 30 through 35. I will ask vou to

identify yourself?

A In number 30, I would say to the left of the right
cénter.

'Q Let's use the copies and markrit with a circle.

A Okay.

0 And on Exhibit No. 29, would you circle the individual

about whom I was asking you the question, if you could identify

that as yourself?

A Yes,
Q Now on Exhibit 31, can you identify anyone as yourseli
A "I am pretty sure this is me. "I would say, from my

WARD & PAUL
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knowledge and from my recollection, that. is me.
Q@ ° Would you indicate the person you are referring to
and what you mean by from your knowledge?

A From the other photographs, from where I was at the

time and from my recollection, I would assume it to be me.

Q Alright what about Exhibit No. 322
A You will have to give me a hint on this one. I

assume, from what I said before, that to be me.

0 That is you you are circling on the photograph?

A Yes.,

0 What leads you to say that is you?

A From prior recollections, the pictures, the manner

of dress and relative position of everything that is going on.
0 And likewise, Exhibit's 33 and 347
A I would assume that to me me, No. 34 is just a
different exposure.

Q I am going to represent to vou, that we have one

witness, who_saw-you-in the Prentice Hall parking lot and saw |==

you then walk to the Guard on the practice field, at a time
prior to the time that any of the guardsmen knelt with their
weapons, and that after you arrived on the practice field, -some
of the gﬁardsmen formed a semicircle shape around you or you

were more or less the center of that group. Do you have any

WARD & PAUL
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recqllection that either confirms or reputes that?
A The initial portion of the---
MR. FULTON: Objection to the form of the question.
A --the initial portion of the statement, I do not
recollect, the first part of the statement about me being in
the parking lot, I don't have any recollection of_that. I don't
deny or confirm.

The second part, about being in a semi circle, I can
see from the photographs, there is what appears to he a semi-
circle, and I don't remember it, but obviously from the photo-
graph, I am. I don't remember it. |

Q At that time or at any other time} do you recall, whil.
you were on the practice field, any period of égg;g;;;tion taking
place among “people’ - on the practice field?

A Not, that‘I can recall.

Q You have no present recollection whefher such con-

versations occurred or if vou don't recall?

A I just don't recall, even if they dia;mimdon't recall.

0 Did you see any troops on the practice field, assume

a kneeling position at any point in time?

A Not that I recall.
0 Do you recall any orders given to kneel or take any
stance?

WARD & PAUL
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A No, I do not.
Q Why were you on the practice field?
A Safety; |
Q What?
A Safety.
.Q Why did yourfeel that safety there?
A ﬂ There were plenty of rocks being thrown and the crowd

was getting ugly and I thought thére was safety for awhile,
Q Did you have any con?ersations wiﬁh anyone, while
you were on the practice field?

A I recall vaguély something about people commenting
like watch out.for the rocks or here comes one or something 1li}
that, at one point iﬁ time that-tﬁat is it.

Q In the photograph Norman Plaintiff's Exhibit No. 31,

shows an individual that you have described as yoursélf, in

you have any recollection of that?

A ‘No, I don't.

0 From looking at that photegraph, do you know who it
might be?

A No.-

Q Can you recall whether you did or did not have any

<

142

conversation with any of the National Guard, on the practice fig
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there too and they might have said something to the effect, it

A Other than something about watch out for the rocks
or here they come or comments like that, nothing. Who is this

guy? He looks like he has on a fatigue hat rather than a helmet

[

Q Are you --
A There was also, at one time on the practice field and
I don't know how many more pictures you have, but at one time

on the practice field, there were a couple more photographers

is getting a little warm here or lets move on out or something
like that.

0 Do you know who those other photographers were?

A No, but I don't think they were stﬁdent photographers

Q At that time, on May 4th, 1970, were you.acqﬁainted,
with Captain Mortley?

A No.

Q Of the National Guard?

A . HNo.

0 Capt. Serp?

A No.

Q Or Harry Jones?

A I didn't know any of the guardsmeﬁ at all.
[

H Y
@Jg) Did you take any photographs, while you were on the

practice field?

WARD & PAUL
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N é\ﬁ} Other than that occasion when you saw the proof sheets

A. Yes L]
f;iQié Do you know where those photographs are now?
e _ ‘ :
A The last time I saw them was a couple of days after

the shooting, somebody who represented themselves as being in
Justice, F.B.I. or some federal agency; took the photographs
or showed me some photographs that were of this aréa of the
practice field and he asked me if I recognized them and I said
yes that I took them. He said well, they are realiy'pretty
lousy, we can't use them so that is the only time I have ever

seen the set.

e

{kiié Other than--
‘-\\_/7‘:“

A They were proof sheets, not photographs.

have you ever séen“prints oxr proof sheets, of the vhotographs
you took?

A I think at the grand jury, they has some pictures
they thought I had taken or.I thought I had taken, they showed
me and they might have been. I wasn't positive about not recoq-
niziﬁg them, because they locked familiar to me, but I don't

know for sure if I could identify them or not.

éﬁgﬁ Because of what you have just said, I take it you
S

do not have in your possession any photographs?

A No; they took the film from me that afternoon.
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-any identification and they didn't show me any. I gave it

. to them or somebody in the office there. There were a lot of

7
¢ 0 ; Who took the film?

.

A I think it was either Tom Xelly or someone else. At -
the time, they had a:lot of Federal people in there, if I -

remember correctly, in plain clothes. I didn't ask them for

people that I didn't know, from other agencies there.

I F T

%ng } Did you at anytime leave the vicinity of the troops

S w‘/"’.‘

on the practice field, prior to the time they themselves left
the practice field?

a Yes. I believe I had this conversation with some
other photographers or other persons, but they were not guards-
men and we decided things were getting a little warm there
and the Guard was doing alright for themselves and I think we
moved then to this area here.

@(}%ﬁ Toward the south fence part of the practice field?

A Right and moved from the area, in a westerlyrdirec~
tion, to the trees and a little behind Taylor Hall and back
h§re and in this area here,

WJ! .

A Yes.‘ There are a lot of trees in this area and then

to this area here,

.

[ ;
\ #Q | This has reference now to the time, before the Cuard

WARD & PBAUL
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left the practice field and as they began to ascend the hill.
During that periqd of time, you were moving across the road
and in a westerly difection?
A Yes.
.éjg\\ By the time the Guard reached the crest of the hill,
had yéh vet crossed the sidewalk?
A No, I had not.
;{E;} By the time the Guard reached the crest of the hill
where the shooting occurred, had you crossed the sidewalk?
A No, no.
y(ﬁi} buring the time of the ascent, in ~-- let me inciude
the time on the practice field and the time of the Guards
ascent, did you at anytime throw any objects?
A From here, I did.
%<§?§ From on the practice field?
2 Yes.
j?;\ What did vou throw?
% Rocks that had been thrbwn, I threw them back.
& \3 Did you throw anything other than rocks?
A No.

\

@i‘Q B Do you recall apprpximately how many rocks vou

A Two or three, I can't recall,-somethinq like that.
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At this time, you were how close to the guardsmen?

X: As the picture indicated, within a few feet.

Q Did you see anyone other than vourself throw rocks
from the practice field?

a No, not that I recall.

Q Were any guardsmen throwing rocks?

A Not that I recall.

| 0 Why did you throw rocks?

A As I recall, they were thrown at me and I got tired
of i£ and the Guard they say had been ordered not to do any-
thing, and I didn't feel like it and I grabbed some up and
threw them back.

0 At the time the firing occurred, are vou able tn
indicate on this map, approximately where vou were located?

A I would say generally in this area here. No, --

Q  Let's leave that on the map. You put a circle around
the number 2?

A Yes.

Q Will you describé to me what that represents?

A That ' represents the practicé field.

Q Wereryou at some point approximatély where you put
the 2? |

A At one point, when the guaidéﬁen were down here heing
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stoned, yes.

Q Now, put the number 3 and circle it, approximately
wheré yor were, as best you can recall, when the firing ozcurred?

A Right here. (Indicating with a 3.)

Q Are you able to testify, not from the maps, but from
your own recollection, how far vou were from the Guard, at
thattime?

A To my recollection, I remember the Guard being over
this way, more away from the area marked shelter, being over
this way further. That is the way I remember it.

0 What direction?

A To the east. This was the same thing, at the grand
jury. It showed the Guard here and had photographs to pr@ve
it and that is something I don't remember. I remember them
being here. I would say that distance is 200' or 250', sonme-
thing like that.

Q  Would you describe for us your recollection of what
happened, from a few seconds before and then throughout the
period of the firing?

A This is véry difficult, because it is hazy. I have
read things.in newspapers and talked to other people and seen
T.V. and I'm not sure which is which. |

MR. BROWN: We don't know or want to know what vou can
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reconsﬁruct from what you have read. We want to know what you
know, at that time?

A That is very difficult to do that, because of the
passage. of time.-

-0 I think you ouéht to tell us what vou think you re-
call and put whatever qualification you feel or disclaimers
you feél is necessar??

A Right. At this point, it seems to me, I was at this
spot fof awhile, number 3, and things seemed to, at least from
where I was, things seemed to quiet down a little bit and the
guardsmen were no longer on the practice field and I assumned
they had moved in a norﬁherly direction away from the practice
field and there were several people standing around but weren't
actively enéaged in a demonstration, and if IAremember correctly
there were some students in the area of Taylor Hall or I could
ﬁear noise coming from up there and I assumed, they were throw-
ing things or I assumed they‘were, but I don't know. If you
asked me today if I saw studenté throwing things, I don't know,
but some photographs I have seen, yves. Then at one point in
time, it sounded like a pop,; fire cracker, gun, somesort of noise
followed immediately by a lot of shooting and the first couple
of shots and it took mé a couple of seconds to realize they

\
were in fact shots, and then I heard at least one round go over}
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~approximately at Number 3, before the Guard started to leave

either because they were leaving or because things were getting

the top of my head and it sounded like I heard it smack into
the tree near where I was. I thought I heard it smack into
the tree and then it stopped rather suddenly It was a full

cascade of fire.

What did you do when the firing occurred?

A Initially it took me a fraction of a second to realize
what the heck was going on and I hit the ground. I dropped
down.

Q Do I understand that vou assumed vour position

the practice field?

A Yes, either I moved away from Point 2 to Point 2,

Qarm, so to speak. I just don't remember exactly. I think while
I was at point 3, they were still on the practice field.
Q Did you follow the Guard up the hill?
A No.
Q I am going to present to you certain accounts of vour
activities at about this time and ask you to --
(Whereupon a short break was taken at request of
Mr. Fulton to change plane resérvations.)
RESUMING: 4:00 p.m.

BY MR, ENGDAHL:
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{Norman Deposition Exhibit No. 35
was marked for Identification)
Q The copy of the subpoena vou received for this deposit
tion has been marked as Exhibit No. 35. That subpoenarcalls
for you to bring with you all personal memorandum and other

materials in your personal possession or remaining in your

'custody, surrounding the events of May 1 through 5, 1970. Do

you have any such memorandum or materials in vour possession?

A No. The only thing I thought of is the camera that
I had, but-it is pretty well busted up. I didn't know whether|
you wanted me to bring it or not.

Q Before we took a short break, I said I was going to
read to you and these are not verbatim quotaﬁions, but these
are my representations of the substance of what some people
have said about the events that involved you, at or about
the time we have been talking about and I want yvour reactions
to these statements, whether they mav be true or not.

The first is the substance of any article by Mickey

Porter in the Akron Beacon Journal, which reports to represent

things you told to him.
A Alright.

Q According to that article, vou indicated that when

the Guard got to the crest of the hill,‘the students formed a
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horseshoe around the guard, approximately 35 vards from the
guard and about 1000 students and about 40 guardsmen and at
this time, thé students pelted the guard with baseball size
rocks, pop bottles and beer bottleé and after a fewrminutes of
sustained rock throwing, during which some -of the quardsmen wersg
knocked down, the firing occurred. The fifst shot being fired
from a top or to the right of Taylor Hall.

Now, do you recall that accounting as anything vou
have given to Mr. Porter or anyone else, that would correspond
to your present recollection?

A Yes, and no.

Q What do you mean?

A Yés, I remember when I talked to him, to Mr. Porter,
and I, you know, as you say it now, I don't remember sayving
thatbut again I don't think he would lie because I used to read
his column, but remembering now, I don't remember now the thinqs
happening that way.

Q - You don'trrémember, at the present time, vou do not
have any present perception of these facts occurring?

A No.

Q Inm that same article by Mr.-Porter, he represents
that you tola him that the first student who.was shot deserved

it. Do you recall whether you made théf_statement and the eventy
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or what made you say it?
A I really don't remembér.
Q You don't remember making it or?
A I don't remember making it. I am»notrsaying that I

didn't but I don't remember making it and what that had to do
with it, I don't know.

Q\ Do you have anv present recollections of who or where
the first person or persons to be shot wére located?

A Before the grand jury, I had é general idea but I
foﬁnd I was wrohq. |

0 I understand that your present perception of that
earlier reccllection is wrong, but would you tell us what that
earlier recollection was?

A On thé may, I thought the demonstrategrs that were
shot were in the area that was southwest of the Taylor Hall and
I later discovered they were in the area of the parking lot,

and I might be mistaken again. I don't know.

© . What I was after was your earlier recollection which
you now feel to be wrong?

A Yes. |

Q Did you take any photographs at or near the time of
the shooting?

A No.
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A No.
Q On May 4th, was there anyﬁiﬁe when vou were'beaten
or attacked by any persons? -
| A Yes.
0 Could you describe that?
A We want to go back to after the shooting. I will stay

there and then work my way up. After the firing was complete,
there was mas confusion. People were running, screaming, but
not where I was. I was still at Point 3, just kind of watching
trying to figure what was going on and I have a hazy recollectiqg
I know, I could see peoble in this area running around, velling
and for some reason and then I also fhouqht I heard from the
area of Johnson Hall, some yelling over there to. I just it
was an echo and I went over that way to see what that was and
there was no.group over there. Just a few people walking and

milling around and so I moved from Point 3 on the may towards

Point 1, as I had indicated earlier and just started walking in

that direction.

‘When I, I guess it was at Point 4, I will mark, as
best I can remember, was near the sidewalk between Johnson and
Taylor Hall, to the northwest of the sidewalk. In other words,
I was just walking. I thought I heard something up here in

the Johnson Hall area and I was going to go back down to the
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police station to see what people were doing down there.

The ﬁeqple who were walking around then were relativell
calm and then somebody, who I don't know, said there is the pig,
that is the guy, he is the police or some words to that effect
and I didn't pavy any attention to it but then he started runnind
towards me, whereas another, other people joined him and they
started chasinq me and they caught up with me and knocked me to
the ground and I-remember somebody éaid, either stick the pig,
knife the pig or words that they were going to do bodily harm
to me and they were on top of me, but you know, so I drew my
weapon and this gquy who was closest to me, I hit him on the
side of the head with the barrel and knocked him off and then
everybody backed up right awav just like that and I holstered
the weapon and i saw policemen and guardsmen down here by the
burned out ROTC building and that looked like help and in the
meanwhile there were more and more people coming and I got
scared so I ran down there because I had the whole contigent
chasihg‘me.

Q I have other accounts to bounce off toc you and I
think, to be perfectly fair, I should tell you that there are
prior depositiogs vwe have taken, and there are at least two
people who say that an individual, who thev have described as

atired the way you were also, and they have designated you by
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name, at least two people say that they saw ydu standing to
the south, which would be to the left of the Guard, which would
be to the south of the Guard at the time of the shcoting and

at least two people say they saw you fire in the direction of

‘the parking lot. At least four witnesses sav they heard vou

say that you fired and at least four others say they heard Tom
Kelly say that your gun had been fired and at least two others
say that either Kelly or some other XSU officers told them

that Norman was believed to have shot someone.

Now in fairness to you, I wanted to ask vou what--

A I have heard most of this, at one time or another
r

before.
Q One witness now and this is another account, said

essentially that he observed Norman pointing his gun at a
person who was lving motionless on the ground and then this
witness hollered at Norman and Norman saw the witness and
started to run up the hill towards the Pagoda and then another

person said he joined this witness and the two of them velled

to other people on the Commons side of the hill, to stop

Norman and four or five persons blocked Norman's path and
then Norman pulled a gun on-them and then Norman ran into
the crowd and this person and another person saw Norman in

the crowd and continued theixr chase and then Norman ran to the
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Guard by the ROTC building, with his gas mask off.
I would like your comment on that?
A There are a lot of mistaken people.
Q Could you indicate specificaily what point --
A Number one, I didn't take my gas mask off. Somebody

took it off for me.

0 Where did that occur?

A At point nUmber 4. This is to the hest of my recolled
tion, but as far as standiﬁg ove¥ somebody with a smoking barrel
and all that, is --

Q There was no reference to a smoking barrel.

A Well that is what it sbunds like, you know. It
sounds 'like I was standing carving a notch on fhe barrel, T
don't know, or something to that effect. I drew the weapon one

time and that was as I indicated earlier.

Q That was approximately at Point 47

A 'Yes, and then to use it as a club, more than anything

else or a postol.

Q Did you at anytime have the weapon in vour hand

standing over or near some one who was lying on the ground

motionless?
A No.
Q You indicated, I believe that some individuals did

WARD & PAUL
Washington - Virginia - Maryland




Phone (Area 202) 544-6000

WARD & PA UL

-

410 First Sireet, 5.E., Washington, D.C. 20003

10

11

iz

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

72

chase you?

A | Yes, at Point 4.

Q Had you or after»you left Point 4, did vou go directly
down to the ROTC bﬁilding?

A Yes, running as fast as I could.

Q Here is another statemeﬁt I want to read to vyou.
According to this other witness, about thirty seconds after the
Guard ceased firing, Norman waleé guickly toward the Guard,
in the shelters area, without his gas mask and then this witness
lunged at Norman and Norman ducked and drew his pistol and
poked him, this witness in the face with it and then raiséd
the gun and brought it down and struck this witness in the
face with the ba?rel and at that poinﬁ, Norran slowly and
cautiously retreated, hélding the gun and then broke into a
run toward the Guard at the ROTC building.

A That is closer than most of them but it still isn't
right. To the best of my recollection, I hit the guy one

time and that was it for him.

I was walking towards, when he said I was running
toward the Guard, I agree with that, but it wasn't thirty
seconds. It was a longer period of time, but immediate?

0 When vou reached Point 4, as you have indicated on

the may, were the guardsmen in the Pagcda or shelter area, who
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had been.in ﬁhe Pagoda or shelter area, during the firing, stil]
there? .

A No. I don't remember seeing them there. I am sure
if they were there, I would have seen them.

Q Do you have any recollection Qf them having moving
from there or do vou have any recollection of, at the time vou
were at Point 4, being aware at that time where the Guard was?

A No, I have no recollection.

Q Now on May 5th, after the campus was closed, were

you on campus?

A Yes.

Q You were allowed to enter dn May 5th?

A Yes, I had permission.

0 Where did vyou get permission?

A They wanted statements from me.

Q . What did you do while you were on campus?

A - I went up to the, I think it ﬁas the administration

building, Some police had said we will talk to you tomorrow.
T went in there and when I parked, I think it was closed be-
cause everything was closed down and I went to the administra-

tion building.

0 Did you take any photographs?

A No, the photos I had taken were on Monday the 4+h.
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Q On the afternoon of Monday the 4th?
A Right.

Q Have you ever heard of General Delcorso, the adjutant
general, who made a statemént to the effect that Mr. Norman |
fired four shots at the crowd in self defense?

A I think I have heard that statement.

Q Three more photographs.

(Norman Deposition Exhibit No.
36, 37 and 38 were markea for
identification.)

Mr. Norman I am showing you three photographs which

have been numbered Norman Plaintiff's Exhibit 36, 37 and 38,

A Yes.
Q Can you describe your self?
A In No. 38, center holding a gas mask in left hand,.

In 37, with the caméra, left side of the photograph. In 36,
the only civilian in the picture.

0 Can ?ou describe to us what was occurfing in those
photographs?

A If'I remember correctly, this was after I ran off

the hill and stopped at the : - =<-". line here where the Guard

is and they stopped me and .I made the statement something to the
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effect, I am a good guy. I don't know what the statement was
but I wanted them to get funny about things and then a campus
policeman came up and wénted-to talk to me and then another
man from the campus came up. I was met by several people and
they said lets go inside and talk it over.

Q Do you remember anything else that was said at that
time?

A Not right now.

Q Have you ever said that Tom Kelly made a statement
to you,something like, let’s_put one over on the professor and
I will say the gun had been fired?

A Not that I recall.

0 You do not recall having said hé, Kelly, said scme-
thing like that?

A No, not that I remember.

Q Do you recall him saying anything at all iike that?

A Not to the best §f my recollection. Something like

that would stick out in mv mind and right now, I don't remember|

Q Have you ever read or heard of a report that Capt.
Martin advised the FBI that they found a small caliber bullet
in a window frame in-a window at Taylér Hall?

.-A . No, I never heard that. If it was mine, it would havg

been 110 grain -and it would have been a hollow point .and
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half jacket super val bullet.
0 I have what purports to be your interview by the FBI
Norman Exhibit 39. A
(Norman Deposition Exhibit No. 39 was
" marked for Identification.)

Mr. Norman I have shown vou what purports to be notes
of an intefview takgn by the FBI on Mav 10, 1970, and will give
you an opportunity to read this.

A Okay.

Q Is the account given in this document an accurate
account of the circumstances, to the best of your recollection?
A The major things, but I had forgotten about the
figure that was on the ground, until this reminded me , who was

:overcome by gas or something.

Q Where was this figqure?

A Somewhere between Point 3 and 4, closer to Point
4 than to Point 3.

Q Can you tell me about that?

A Just going by that, it brings back to mind that I
saw somebody who was on the ground and I stopped and asked him
if he was okay or something like that and he said yes. He had
mucous or something coming out of his nose or somewhere and

I proceeded onward.
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0 In this account at some point you say a white male
approximately 20 years of age grabbed your camera and started

pulling on it?

A I thought it was my gas mask,but maybe it was the
camera.

e] Where did this occur?

A At Point 4.

0 The incident you just described?

A Yes.

Q Did you see anyone pull a knife?

A No, I actually never saw a knife.

Q Was there something that caused you to believe there

was a knife?
A Yes, something to the effect, stab the pig or words

to that effect.

0 And at about this time you did take out your weapon?
A Yes.
Q Was it in your pocket?

A No, holster.
. . gas
0 A couple brief questions about the/ mask -+ I asked
you before to describe it but I didn't ask you when you

purchased it?

A It was sometime prior to this, I had it for awhile,
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Q Sometime prior, could it have been a month?

A More than a month.

%(B> Wit£ regard to your handgun, you did carry a gﬁn with
you ;;OMay 4th?

A Yes.

@ﬂav For what purpose?

A Protection.
% Q Did you have any particular reason to believe you

would need a handgun?

A For protection. The way things were heating up, and
continued to heat up and the way things were going in general.
\3) Did you have any legal permission or authority to

carry a gun?z?
A Not at the time.
N R .-
Q'Q} bid you have it concealed?
A Yes.
C@) What was your understanding at that time about carry-
ing a handgun?
A Well, I thought at the time I was covered by the

bond from Security Guard and at a later date and I don't remembd

who told me, I found it was not covered up to that point.

Q@Qj- You also said you carried the handgun on May 2nd,

and May 3rd. May 2nd would have been at the ROTC fire?
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A Yes.
§E And then on May 3rd?
?A Yes.
ZQé' Was the gun that you had on May 3rd the same gun you
had wiéh vou on May 4th?
A Yes, sir.
g;é> Was the weapon loaded at all times?
; Yes, it was.
Q You did have a bond you say for the Blossom Music
Center job? |
A Right.

0 Elaborating in what you said earlier, you did not

know at the time,the limitations 6n that bdnd?

A I thought it was from June to June, June the previous
year until June of 1970 and I was under the assumption that is
when it was.

Q ' Were vyou aware.of the fact, at that time, that the
bond covered you waS‘authOri;ed.by some policy agency to carry
2 weapon? . |

A I thouéht it-was that. The NorthHampton Township,
they are the ones that ran the whole security setup for this
job and I assumed it was with their endorsement, so to speak.

Q Where did vou get the qun you were carrving on Mav 4th
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Q

I had bought it from an Akron policeman.
When had you bought it?

I traded for it.

When was that?

Several months before May.

Was that a person to person deal?

Yes.

Have you at anytime told an agent of the Ohio Bureau

of Investigation, during their investigation, that vou purchased

that gun about a year earlier than May 4, 19702

I don't remember making that statement.

Whether or not you made that statement, was that a

No.

I asked you much earlier to describe your acquaintance

with Mr. VanHorn and you said you met him in connection with youm

job at the Blossom Store?

A

Q

A

Q
with your

A

Yes.

Can you describe your acquaintance with him?

Other than he was a friend, no.

Did you know a man named Joe Wilder, in connection
job at the Blossom? |

I don't recall. It doesn't ring a bell, but I might.
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have. .
Q Have you ever been commissioned by any police agency,
prior to May 15, 1970, to carry a weapon?
A No.
%ig:} Did any police authority know you were carrving a
weapon on May 4th, 19707
A Officially, no.
gzi) How about unofficially?
A Unofficially, I would say ves.
é?%) Who knew you had the gun?
; I think anybody specifically. I think it was general

knowledage.

{ﬁQ Do you think Tom Kelly knew vou had a gun?
A It is a good possibility, I would say vyes.

<2 . ) £
@;é) Did anyone else on the campus police force, other

than Tom Kelly know yvou were carrying argun?

A Yes, several of the officers. I don't remember their
names.

Q Why'do you think they knew you had a gqun?

A Oh, just from conversations we might have had or

I might have indicated at one time or another, that I had it with

me'

Q Was that indication one that was given on one of those
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three days?

A I can't remember now.

0 Were there other times, while vou were a student+ at
Kent State University, that you cafriéd a weapon?

A Yes.

0 When?

A There was no particular circumstances, going to and

from classes and I might have had it in the car or something
and maybe not that particular one. There might have been a
shot gun in the car or something, that I used to shoot clavy

Pigeons or something like that and I had it in the car.
I

&&L} You have described the gun you were carrying on May

4, as a 38 caliber Smith and Wesson, five shot revolver.

A Yes.

I

0 Can you give me any further description?

A It was nickle plate, I believe it had a trigger shce

on it and the grip was brown.. I might have had a grip adaptor

MRS. BUSSELL: A what?

A A grip adaptor, I might have had that.

‘<:ji> Do you recall the model number?

A . it was a 36 or a 137.
( Qj} how long was the’ ?
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A Two inches.
KQL:> Do you recall the serial number?
A No.
sl
\Q Do you think you would recognize the serial number
T

if I read it off to you?
A No.
<§i} Do you know where that gun is now?
A I think the justice department still has it.
Qg) How did it come into their possession, do vou know?
A I don't know.
7
i§\§) How did it get out of your possessicon?
A It got out of my possession when the campus police
took it from me.
<EZ> How far can you trace the chain. of>custody?
A That is it,

§‘a) Did you fire any weapon on May 4th, 1970?

o

No.

A
7 . .
g;Q* Did you ever say that you fired any weapon on May 4th),

19707
A No.
N
&§Q,) Did you ever say ;hat’you might have?
A No.
0 Were you subjected to a paraffin test to see whether

- WARD & PAUL
Washington - Virginia = Maryland




Phone (Area 202) 544-6000

WARD & PAUL

410 Flrst Street, 5.E., Washington, D.C. 20003

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20 -

21

22

23

_84
or not you had fired a gun on May 4th?
A No.
0 Do you have any reason to believe there was lint in
thé barrel of the gun you had thét day?
A That is a good poééibility that there was;_w
& Q When did yoﬁ léad that weapon?
A Possibly two months before.-
% Q Wﬁat kind of ammunition:did vou have in it?
A Th?ee rounds super vel, 110 grain, half jacket, holloy

point ammunition. One round amour Piercing and one round of

158 grain full cap jacket tracer round.

Q Any particular reason why vou had that particular
configuration?
A The first three shots is what normally other police-

men carry. The first three shots are antipersonnel rounds, but
they say on occasion if a car tries +o run yvou down, if he is
coming at you, then the AP round will go through the glass and

hollow points won't do the job. They would hit and drop down

to the ground.

If he got by you and you still want to fire at him
you could put the AP round through the gas tank and follow with

a tracer and definitely stop him.

Q 'Dig you anticipate any of those problems with respect
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federal or local police, what kind of ammunition you had in

.85
to carrying the gun on May 2nd and May 3rd?
A I thought it was a possibility, ves.
Q Did you routinely, when you carried the weapon, did ydu

routinely carry that configuration of ammunition?
A Yes.

0 Do you recall that the--whether you told federal or

point and one steel jacketed rounds?

A No.

Q Do YOu recall no£ telling them that?

A No, I just don't recall, but I am pretty sure that wasg
the configuration I had in‘there.

Q Do you recall making any statements, whether to the

the gun you were carrying?
A Yes, and I told them when they asked me what kind
it was. I am so sure of the configuration, because that is a

normal. configquration.--

Q Are you aware of any testimony by either Tom Kelly
or Jack Crawford of the KSU police, to the effect that the
weapon YOu were carrying had lead ball bullets?

A - No.

Q Would they be mistaken if they made that statement?
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A They were mistaken or were misquoted. There:are
many policemen who don't know which end of the gun the bullet
comes out of. They wouldn't know a tracer from a--

Q I hope that is an exagqeraiion.

A No, I would say it is quite‘common for a policeman
to know nothing about guns. They see five bullets and it is
five bullets.

Q Have you ever seen the gun in question, since it was
taken from you, at the ROTC line?

A No.

Q Do you know for a fact that the gun which other

people have referred to is in fact the same gun that vou were

‘carrying?
A I don't know it for a fact.
Q Do you know what kind of ammunition the KSU police

carry in their pistols or were carrying, at the time?

A Just quessing, I would think 158 grain. No, it

wasn't,rri;think'theyihad«sWitchédVOVer to Super-Vel at that

time. I believe that is right.

Q Are you acguainted with a man named Joe Butano?
A Rings a bell, but I can;t prlace him,

.9 Mr, Butané is or was a'soﬁnd man with NBC.
A Yes,
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o) Do you know him?
A Yes, I remember him now. Him and a guy named Delaney.
Q Had you been aéquainted with Mr., Butano or the NBC

crew, pfior to May 2, 3 and 4th, 19702

A Yes. I don't remember actually. I know that I had
seen them a couple of times during that period but I don't re-.
member whether I had met them before or met them at that time.

Q Do you have any specific recollection of previous
contact with him?

A No, no specific recollection.

Q Let me prod your memory a little bhit. Do vou recall
during previous demonstrations or similar incidents where you

and he may have been present? Do you recall anv such previous

incidents?

A It is possible, but as I said, I don't recall
specifically,

VQ - Let me represent to you,as-I have done several times

before, that Mr. Butano has said that he saw you on various
occasions and on those occasions you had a handgqun?-

Is it true that on previous occasions,when there were

demonstrations, that you had a handgun on your person?

A Yes.

Q Now on May 3, 1970, do you recall at any time, being
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in or near the automobi%g that the NBC crew was using to carry

equipment?
A Yes, because I called ry wife from their parked car.
Q Were any other membéfs of the crew there?
A I think Delaney was one of them. I think there were

three 6r four of them and DeBrine was one. The first name was
Fred, I remember that.

Q Does the name George Gomez ring a bell with you?

A Yes.

Q What bell does it ring?

A I think he was on the NBC crew.

Q Do you remember Robert Hovyles?

A No.,

Q You do.recall being at their car, at sometime, during

which other members of the crew were there?

A Yes,

Q Do you remember showing them the firearm you were
carrying? |

A No

Q Do you remember discussing the firearm with them

at that time?

- A - No.

Can. you describe for me the 357 Magnum that vou

VARD & PAUL
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possessed?
2 A That was a model 19, 4" barrel with a XK frame,
S »blue in color and blue grip, the Magnum grip they call it.
4 | Was that a five or a six shot?
5 Six shot. |
6 What kind of ammunition was in that gun., Before that)
7 I think I asked you if you recall showing any weapons to the
8 NBC crew and you said no.
9 ‘Specifically I will ask you did you have the 357
10 Magnum with you on that day?
11 A I very seriously doubt it.
12 Q What configuration of ammunition would you normally
13 carry in that pistol?
14 A I don't know. I very rarely--that think was heavy
15 to haul around. I really don't know if I had it befo:e that or
16 if I purchased it after.
17 (:éi) Pid you ever have that particular weapon with.you on
18 any other_occasion? |
19 A Not that I can recall. I don't remember whether I
_ 20 had it before or after this series of evenﬁs, but I think it
21 was after.
22 Q . So you don't know whether you actually possessed it
23 at that time? )

A%
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-a pistol, black in color, not nickle plate.

A At that time, I don't remember.

Q Just a céuple ﬁére questions along that line. fThere
is a witness who represents himself to the FBI as standing on
the roof of Johnson Hall when you were by the guardsmen and
the pistol was taken from you?

A Yes,

Q Who has represented to the FBI that he saw an indivi-
dual who was atired as you say you were, doing things similar

to what you have described, who at one point had in his hand

A Yes.

0 Might it have been possible that person he observed
could have been you?

A I know what you are getting at and he is wrong.

Q That wasn't a very clear question. Your testimony
is, that you at no time had a dark pistol?

A Not that I recall.

0 The other thing I wanted to get at, in the statement
is --we earlier marked this as Norman Defendant's Exhibit No. 39
is the statement of the FBI agent who took a statement from
you; "That Mr. Norman stated he had a Smith and Wesson, 38
caliber»Z" barrel revolver in his pocket."

Now is it your present recollection that you had that
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pistol in your pocket?

A - It was in a holster.

Q- Is it possible that you had, not is it possible, but
is it true, that you had the 357 Magnum, on your side in the
holster and the nickle plate 38 caliber pistol ih your pocket?

A _'No, I couldn't have’waiked.

i (Ez} Have you ever--what was your relationship, on or
about May 4th, 1970, to the KSU police?

A I was taking pictures for them.

Eg@i} We have already gone into that relationship. What
was ybur relationship, at the same time, to the Federal Bureaun
of Investigation?

A It was my understanding,thét they also got film, that
I got film from them. It is my understanding that they also
rec%ived prints of the stuff the campus police got from me.

Q Who would they have gotten it from?

A Someone within the police department probably or

one of the other investigatoyg; - s

0 Was it your. understanding that that is specifically
whét was to occur, with regard to the pictures ybu were taking
on or about May 4th, 19707

A Not specifically, just generally.

Q ' Including previous pictures?
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A Yes.
Q What was your acquaintance or relationship with
William Chapin?

A I --William Chapin, I knew the gquy. I know the name
and he was an agent and specifically, I can't remember but I

had contact with him.

0 The name is familiar but you don't recall him?

A Yes,

Q Have you ever worked for any newspaper?

A Yes.

0 Who?

A The Akron Beacon Journal.

Q When?

A On a very very freelance basis, but I submitted some

ed and paid.

0 Was that a one shot deal?

A Yes, a one shot deal.

Q Were there any other newspapers?

A I did_some work for the University Yearbook.

Q ﬁave you ever represented yourself as working for

any newspaper?

A Not to my knowledge.
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'FBI, the Campus Security, that was about it, other than coming

Q Do you know anything about the relationship of
the KSU police with the U. S. Army intelligenceé
.A No. L
Q- Have you everlhad any contact or any working relation+

ship of your own with any other government agency?

VA Other than what I have mentioned already?

Q Yes, and excluding that you have already told us
about?

A The North Hampton township seCurity police, the

in contact with other people.

0 Have you ever worked for or reported to any House
investigation, House Internal Security Sub Conmittee?

A I gave.a statement, I don't even knﬁw who it was,
some congressman; I don't know who..

Q Was that more-than a year ago?

‘A From which date?

Q Prior to May 4,; 1970?

A No, no. I thinkit was Edwards, I think.

Q Have you ever been arrested?.

A No.
Q Have you ever been questioned by any law enforecement

authorities, with regard to impersonating an officer, at anytimd
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A At one time and I don't fhink it was that, I don't
remember the details, but somebody asked me something and I
remember very little about it, before 1970, but I don't re-
member when.

0 Do you have any S§ecific recollection about any of
the details?

A No, somebody said I pulled a machinegun on somebody
and which of course wasn't‘true.

Q Was there>an investigation or were you interrogated

by police officers?

A Yes.

Q In Akron or Canton?

A I think it was in Summit County.

Q Have you ever impersonated a law enforcement officer?
A No.

Q And haveﬂyou ever been arrested, not arrested, but

 have you been questioned, other than the incident you just

described, in connection with a concealed weapons charge or a

possible concealed weapons charge?:

A No.
0 Your answer to that is no?
- A No. Not that I can remember.
Q You would remember that, wouldn't you?
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A Yes.
w0 To the best of your recollection, when was the first

time you worked in any fashion for Tom Kelly or the Kent Gtate
University police?

A I honestly couldn't say. It was well prior to
1970. I couldn't give vou the time or the month. I think one
of the first things, we nevér actually set down and said, well
vou are going to take pictures for us and I said well I will
do it for nothing. It Qas just the thing of my initial offer
I had taken some shots of one of the buildings and offered it

to them and I said I have some shots here and they said okay.

¢ Q Were you working in any capacity for the campus policé —

when Rubin was on campus?
A I don't recall when that was.
¥ Q That was earlier inthe spring of 19707

A Yes, I know that.

P Q- Do you know a man named Howard Emmer?
A Oh, Howie Emmer,-he-is one-of the campus radical
crowd.
o Q How far back, were your observations of Mr. Emmer?
A Ever since I can remember. Everytime there was

anything to do on campus, he was always one of the campus local

instigators and he went to all of them.

WARD & PAUL
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X
,E 1 Q  Did you perform any functions with respect to ob-
3
g 2 servations of Mr. Emmer?
E S A Nothing in specific. I went to court in one case on
4 an assault charge 6ne—of the policeman or he was a defendant
5 in an assault on a policeman charge and I testified about what
6 his actions were. I don't remember if it was him, but it was
7 a student who was charged, buﬁ I don't.remember. I think it
8 was prior to May 70.
9 4 Q Mr. Kelly of the campus police, has represented that
10 Mr. Normaﬁ always said he was working for higher people.
11 Can you make an observatidn on that?
Jg 12 A Well, I have no knowledge of that.
”g 13 5 0 Mr. Kelly has also said that he,Kel}y, thinks that
’ 14 Norman is working for the.FBI on a much more regular basis
15 than what the FBI has reported.
16 | Néw, is it true, not that Mr..Kelly said that--
17 A Right.
18 : ﬁ;@;; --is it true or not true, that you were working for
| g 19 the FBI on a more or less regular basis?
E é 20 A Well, there was one occasion--well, not on a requlaf
5
g 21 || basis. There was an occasion when I did something before for
I ; 29 them that had to do with the Nazi~---the American Nazi Party.
il.g 273 and they were going tq have a meéting iﬁ Spottsvania County Vir<
‘; WARD & RAUL ,
* Washington - Virginia - Maryland
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ginia where they had a secret firing range and I went along

with them and played bad guy for awhile and reported back to

the FBI.
,@TBRE‘ Who did you report back to?

A To the'FBI, that was just a one time thing. I didn't
make any money on it. I just got my expenses, type of thing.

-<;E{\> To whom did you report?

A It might have been to Chappin, or Peterson in the
office, but I don't recall specifically who it was.

Q Do you recall making the statement tc the Kent State
Universityv Police, sayin§ that you worked for Mr. William
Chappin?

A No.

Q Do you know a man named Scott Clason?

A No.

Q Do you know a person named Freddie the Freeloader?

A I know a lot of those, only from what I have sesen on
T.V.

w Q I understand the relationship that you,had for taking
photographers and getting film from the campus police. With
whom did you deal, Kelly? | |

A Usually Tom.

Q Were'other people aware of or'involved in the relation-

A WARD & PAUL
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William Schroder?

having been shot, did you know any of them?

ship?
A Aware of, everybody on the campus. Involved in,

noone that I remember specifically.

-a(?i} Prior to the shooting on May 4, 1970, did you know

A No. I knew none of the people who got shot or hurt,

not to my knowledge, I didn't.

{

S

AKQ:) How about Doug Wrenthouse?

) \'”n-“
A No.

Tom Grace?

A Not to my knowledge. Wasn't there a Krause?
.
5Q3) Allison Krause?

A No.
%é?i) Sandy Scheuer?

A No.
ﬁ“QWE Any of the other people that have been published as

ﬂa No, not that I can recall.

,géigj Have you from time to time seen photquaphs of

individuals who were shot?
A Yes.

{

;‘a\
{9 ) Do you recall,in any of those photographs, faces that

b

e

vou know, from your knowledge?
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A Not that I can say absolutely.
Q Did you have any involvement with the disturbance
on campus in 19692

A I was probably there, late 69, early 1969, I don't

remember. - It is possible but I don't remember. I am nét sure.

Q You mentioned the name Fred DeBrine before. Do you

recall téllinq Mr. DeBrine ybu wére taking pictures on campus
and then turning them over to the FBI?

F:\ I don't recali it, making that statement.

o] This is marked Norman Deposition Exhibit No. 40..
(Norman Depositien Exhibit No. 40, was
marked for Identification.) |

This is a copy of the highway patrol statement taken

from you, and I will ask that you read that.

A Okay.

Q Are you ready to go? Have you finished reading it?
A Yes.

0 Mr. Norman, I have shcewed you what purports,to be

a report of an interview taken of you by an officer of the Ohio

Highway Patrol.

A Yes.
Q You have read the copy?
A Yes.
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Q And is that an accurate reporting of vyour conversé-
tion with the Highway Patrol officer on that date?
A Yes.
Q I am going to take you through a few passages of that

report quickly.

In that interview you reportedly told the Highway

- Patrol Officer that you were taking pictures freelance for

the campus police and people of higher office who were getting
hold of these pictures for prosecution purposes. Do you recali
what your reference to people of higher offices were?

A Probably the Bureau.

0 The Bureau being, the Federal Bureau of Investiga-

A The FBI.
Q  The guestioning officer asked vou for what reason
personally were you taking these pictures and your answer was

that the Agency was giving me film.

What Agency?
A The FBI, that is what I--I don't know where he qgot--
I don't know whether I said Agency or what. It was not the
other Agency the CIA, the company--~
Q The company?

A The CIA.
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from anyone other than the campus police?

6] Was there anytime in fact when the FBI did give you
£film?

A Yes.

Q Can you describe those circumstances?

A No, other than they did from time to time.

0 Prior to May 4, 197072

A I don't remember. During that time, I will say,
prior to May 2, somewhere around there, I remember specifically
they gave it to me or they gave it to the campus police to
give to me or SOmething along that line, Tri-X film.

Q Was there ever a time when you received film directly

A I think at one time the Bureau, if I remember correct]

the Bureau did supply me with film.

0 Do you remember who at the Bureau did supply the
filﬁ?

A No.

Q Was this on or about the weekend of May 4th?’

A Yes, best I can ;emember. |

Q You were also asked how long this arrangement had

taken place and you responded since about April 12, or 1l4th,
1970, when Mr. Rubin was on campus,

Then your next sentence was, that I have been shooting

Vo
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pictures for the campus police for about two vyears.

Had you been taking pictures for some other agency,
other than the campus police, for the period from April 12, 14,
19707

A No, not that I remember. it was pretty much all for
the campus police.

Q At or after the time Jerry Rubin was on campus, wefe
there any occasions when you were taking pictures for an agency
other than the campus police?

A Not to my knowledge.

Q Can you explain the discrepency in your resvonse to
the Ohio Highway Patrol and now?

A I don't know. I juét don't remember April 12, 13,
the time is probably significant. I j&st don't remember it
now.

Q. It seems to infer the meaning that you had been taking
pictures for the campus police for about two years and for some
other agency for a much shorter period of time..

A That is the gist I get of it.

Q Does that conform with your present recollection?

A Yes, I knew, the FBI had the impression or I had

the impression the Bureau was getting the photographs.

Q And was that vour impression for several weeks preceed
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ing_May 4, 1970, was that any different from what your earlier
impression was?

A No.

0 In other words, was it your impression that the FBI
had only recently become interested?

A Yes, that was the impression I had.

Q During that period from early April until early May
1970, had you had any conversation with the FBI?

A I might have but I don't remember now.

0 The Highway Patrol investigator then asked you,
where are the films that you took on that May 4th date, and
your reply, in the hands of this particular agency. Do you

recall who that agency was?

A Probably the Bureau.

0 The Bureau being the FBI?

A Yes.

Q Did you know for a fact that they were in that situa-
tion?

A Not that I can remember.

0 What led you to believe they were in the hands of the
Agency?

A It was just the impression I got, bhecause I remember

now, that was the impression I had, that thev were getting the
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films, just general conversation.
Q Do vou recall any specifics that might have led vyou
to believe that?
A No.
0 Now your discussion with the Highway Patrol officer

about what happened at about the time you concluded the state-
ment; "We were being stoned from at least two directions but

it seemed the main direction was from the west, which was the
grassy area south of Taylor Hall." Does that conform to your

present yrecollection?

A I really don't remember right now. At the time on
May 4th,the thing I remember right now with respect to the
practice field were the rocks and other than that, I don't have

any specific recollection.

Q. A little later in that interview Qith the Highwav
Patrecl, you said; "I heard wh&ﬁ seemed to be either a small
arms we#pon report or a firecracker possible. Rightrafter
that the Guard opened up. I hit. the dirt because 'I. heard the
sound of bullets going over my head." |

>Does tﬁat conform to your present recollection?
A Right.
Q ° Did you hear the one unidentifiable report before the

Guard opened up, that vou assumed was a small arms or firecrackd
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A Yes, even thinking now, it seems that there was one
report of some kind and then the mass of shots.

Q Were you watching the Guard at the time you hea~d
the first report?

A I don't remember right now. Looking over the state-~
ment, I said thét I was, but right now, I don't remember,.

0 Do you recall seeing aﬁyone among the National Guard
troops, with any weapons otﬁer than the M-l rifles?

A Not that I recall, at that time, but I have seen
pictures since that time that I thought was a 45.

o] But based on your recollection of what you were
aware of at the time, do you recall seeing anything other than
the M~1's on thé Guard?

A Not right now, I don't recall.

Q Did you in fact tell the Highwav Patrol that the
Smith Wesson Model 36 or 38 caliber, that yvou described earlier,

was loaded with four rounds of Super-Vel and one Armor-Piercing

round?

A He might have been mistaken about what I said or
I might have beeﬁ_mistaken in what I said, but I don't remember
that being the configuration.

Q " Do you recall telling the Highway Patrol that you saw

one person in the Guard Line, toward the front center of the

WARD & PAUL
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g
ﬁ% 1 | Guard Line with a handqun?
s .
8 2 A No, I don't recall.
<
§ S Q You don't remember?
o.
4 A No, I don't remember.
5 Q Do you recall telling the Highway Patrol Investiga~-
6 tors that the actions of that particular person with the handgun
7 was = what - caused you to hit the dirt?
8 A I am reading this, but I don't recall--I remember T
9 gave a statement, but I don't recollect this.
10 Q The real question is does this refresh your recollection?
11 A No.
H
5§ 12 Q Just a handfull of random cleanup questions and then
|
g 13 | I will be finished. _
3
14 MR. FULTON: Are vou going to quit leading him now?
15 MR. ENGDAHL: Yes.
16 Q When did vou leave the campus on May 4th?
17 -A That evening.
18 0 Where did vou go then?
g ,
g 19 A Home.
g
3 20 0 How did you get home?
Q
5 21 A I caught a ride with somebody. I don't recall who.
; , :
ﬂ R2 Q Do vyou recall who?
£ R3S A No, because my wife had taken the car home and I
E WARD & PAUL
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know I

with somebody and I don't know exactly who it was.

Q

some general from the Ohio National Guard gave you a ride home?

Do you

A

I would remember it.

Q
A
Q
A

O

p=

do anv

police.

didn't take a taxi or bus or anything. I caught a ride
In your statement to the Highway Patrol, you said

remember giving that statement?

No. I don't remember if it was a general. I think

What about a Colonel?

No.

Do you recall meeting a Col. Spaine?

No.

Did you ever carry a handgun to class?

Yes.

When?

Specifically, I can't remember.

Was that on more than cne occasion?

Yes,

Would you say it was frequently?

No.

At anytime while you were a student at KSU,did vou
undercover work for any law enforcement agenecy?

No, not that I can remember. Nothing for the campus

I got thrown out of many meetiﬁgs. This Bernadine Dorn

i
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the one that was wanted by the Bureau for a long time, she came

up there and I tried to go to the meeting and they threw me

out.

Q

Have you ever posed on campus as a photographer for

the television station WKYC?

A

Q

A

one after

Q

A

the date.

Q

No.

How old were you in the spring of 19707

I was twenty during the beginning period and twentv-
April 30th.

Are you acquainted with a man named James Luty?

No.

Do you recall the FBI in May of 1970°?

I remember that I was interviewed,‘but that was it.
Do you recall when?

It was close to May 4th, but I don't remember exactly

MR. ENGDAHL: No further questions.
CROSS EXAMINATION
BY MR, BROWN:

Mr. Norman, as you know I am Charles Brown and Mr.

Fulton and I represent the defendants and I also have a few

questions.

Q

When did you start to school at Kent State?

WARD & PAUL
Washington = Virginia = Marviand




. P

Phone {Area 202) 544-6000

WARD & PAUL

410 Firststreet, S.E., Washington, D.C. 20003

10

11

12

13

i4

15

16

17

18

19

20

21

22

23

109
A After High School.

Q What year?

A 1967, I believe.

Q Did you go to school continously?

A One quarter, I dropped out for one quarter, but other
than that,.no.

Q What year would you havé been in-May-of,1970?

A My Junior year.

Q You never did gradua£e?

A No.

Q What was your reason for that?

A I took a job in Washington.

0 How many quarters would you have to go through to
get your degree?

A Three or four, I don't recall, but I haven't added
anything to it since then. I guess three or four guarters.

Q And your major was in Law Enforcement?

A Yes.

Q Was there any other reason vou left Kent at the timg
you did?

A Well that --I was just fed up. I went to summer
schoolright after the shooting, I went the summer session to

pick up three more credits, summer of 1970.

WARD & PAUL
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I was trying to round off my hours. Afterwards, I was fed up
with the scholastic community as a whole and I had a good job
opportunity to make some good money and I just decidéd to quit
and come to Washington.

Q Did the events in which you were involved have any-
thing to do with your leaving?

- Oh, sure. I wouldn't say it was the main reason but

I would say it was one of a number of reasons.

Q What was that reason, when you say a number of
reas&ns?:.
A Well, by that time, I had accumulated a certain amount

of notoriety and I just figured it would be uncomfortable to
stay there, but when I took the summer class afterwards, —no-

body recognized me in class.

Q After Kent State, were you threatened or harrassed?

A Not really.

0 Did you continueto carry a weapon?

A No, not until I got here.

Q When you came here, that was in August 19706?
A Yes. |

Q You say you are married, do you have children?
A No,

Q Is your wife emploved?

_ WARD & PAUL
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A No.
Q Has she been employed since Kent State?
A Nothing reportable.
0 You were working jour way through school, right?
A Yes, |
Q How were you deoing it?
A ' Selling electronic components for Arco Electronics.
Q . Were you also engaged in security work?
A Yes, for a short time.
Q What year was that?
A » Either 1968 or 1969, I don't know which.
Q You indicated you had some kind of bond in connection

with your weapon?
A That is correct.
Q That bond would not be effective as of 1970, if vou

were no longer engaged in security work, would it?

A It was within a year of June of 1970, so it was during

0 Your testimony is that it had been roughly a year
prior to the shooting at Kent State, that you were involved in
security work, is that correct?

A Roughly, ves.

0 Did you have any other income, other than this electro

‘ WARD & PAUL
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nic selling?
A I had the LEAA loan from Justice to assist me.
Q Is that from the Justice Department?
A Yes.
Q Did you obtain that frem the beginning?
A No, I think it was the year before.
Q What brought that about? |
A I needed money to finish school.
Q Could anybody get a loan from the Justice Department?
A You had to be a law enforcement major and once you

terminsted your education, then you had--if you didn't want to
have to repay the loan in cash, then vou worked it off. That ig
what I thought, at the rate of 25% per year, or yourféredit was

25% per year for. work in corrections or something related to

law enforcement.

Q Did the FBI assist you in getting>your job in Washing-
ton?

A No.

Q Did any law enforcement agency assist you in gettinqi

your job in Washington?
A No, in fact very few people knew I was coming down
here to take the test or knew I was going.

Q You indicated you had been at a number of things in
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the past, a number of meetings, where various groups had demon-
strated, is that right? |

A Right.

0 Over what period of time had you attended these
campus demonstrations?

A I really don't remember but it had been sometime be-
fore May, but the exact tiﬁe, I don't remember.

Q Did it go back to l9§9?

A I:would say, ves.

Q . Back before that?

A I don't think so. Rubin is the first thing I really
remember or that comes to mind, and I don't recall before that.

Q Why did you go to these meetings?

A Basically to see what I could find out, to take
pictures,

Q At whose auspices or direction did you go?

2 Nobody, initially but my own and then one incident

occurred and I took a picture and I offered it to Kelly.

Q - Kelly being who?

A He was an investigator for the campus peolice.
0 Does he wear a uniform?
A Not usually, I saw him in a uniform a couple of times

but usﬁally it is regular clothes.

. WARD & PAUL
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Q  Did you approach him or did he approach vou?
A I approached him.
Q  Did you offer to sell Fim the photographs?
A No.
Q Did vou in fact give them to him?
A Yes.
Q Were you ever emploved by the security people at the
university?
A Emploved, no.
Q And your relationship with them, insofar as taking

photographs, had been for a period of several months prior to

May 4th?
A Yes, I would say so.
0 When did your relationship with the FBI, whatever it

might have been, began?

A This was, I would sav--I don't know, I would have to-
I don't remerber when I did this Nazi party thing.

0 When was that?

A I think it was that spring or possibly the summer

before, but I don't remember for sure.

Q How did that come about?
A I had known some policemen and we were talking about

this Nazi group and vou know, it was becoming powerful and
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the one gquy who ran it, the head of the chapter, he was coming
into the place I worked and applying for a license
and I harpened to mention it to cne of the policemen and *e said
why don't you mention it to the Bureau. Tell them this quy is
buying these things and they might.want to know what he was

going to use them for.

0 How did you know he was a Nazi?

A He told me. He came in with the band on his arm, you
know.

Q Did he make any secret of it?

A No, you know, because I got no love lost for them or

the other side, you know and something like that, you ought to
let them know, so I called them up and told the Bureau an& told
them. I don't remember his name but that was somebody and I
said I would like to go to a could go to a couple of meetings
anad éee what they were up to, because when the guy came in to
buy the étuff,he'seemed to‘kﬁow his stuff about'electronics and
was interested. I ——somebody who knew as much as he did, why
he wouldn't be out making a living with it, so they said, why
don't you go to a couple of meetings. I don't know whether I
offered or they offered. Probably, I offered, because I was

real gun-ho law enforcement at the time.

Q You were what?

WARD & PAUL
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thing in Virginia, where they had a secret shooting range.

A -~ Gun-ho, enthusiastic so I offered, he either asked ne

or I offered to go into a couple of the meetings and then to thils

Q - Did you go with them?

y: Yes.

Q Did you act like vou were one of them?
A Yes.
0 How did you get in the meetings?

A That.was easy. Just show up. They didn't ask any
questions. They would take anvbody they could get.

Q Did you wear a swatski or uniform?

A No, no. They only wore those, the head gquy wore that’
stuff all the time, but most of the other people in that parti-
cular group usually didn't, unless they were going to a demon-

stration. They picketed different things, which I didn't go to

because I had to work.

0 How long were you an undercover man for the FBI,
working on the Nazi group?
A Not more than a couple .of months, I would say.

0 Did you get paid for that?

A No, .
0 To whom did vou report?
A There was a guy in the field office and Peterson rings
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a bell but again--

Q

A

That is in Akron?

Yes. The only time I needed money to do anything,

I would buy their literature, even if vou were going to one

of their meetings, if you wanted literature, you would have to

buy iﬁ, so I would buy it. They were hard up for money, so I

would buy it and give it to him and say keep a running tab

and we will reimburse you, which they eventually did.

Q

A

Q

A
when they
didn't go

Q

A

Q

the FBI?
A
0

A

Did you join the Nazi party?
No.
Did you sever your relationship with the Nazi's?

No, that was it, after I went down to Virginia,

were down there shooting guns and evervthing, I

after that.
Were you interested in joining?
No. That is a little too far out for me.

After that, did you have any other relationship with

Other than--nothing formal.

Formal or otherwise?

The only relationship that I ecan remember, they were

getting pictures of mine that I had turned into the campus

police.
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Q - As of when?
A 1970, spring 1970.
Q This had to do with demonstrations on campus and
meetings and that sort of things?
A Yes.
Q  You indicated earlier that--
Did you have any relationship, formal or otherwise,

with any other investigatory body, agency, law enforcement or

otherwise?
A No.
Q So your only relationship with any law enforcement

or otherwise, was the Kent State Police and the FBI?

A That is correct.

Q Were you ever paid any moﬂey by either of those two?
A No. |
Q Were you ever paid any money by anybody?

A. I was reimbursed for expenses-for the trip down to

Richmond and back and some of the materials T bought, by the

FBI,
Q Did you ever tell anyone you were on the FBI payroll?
A No.
Q So if there were any reports that yvou had, they would

be erraneous?
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A ~ I would say yes, they would be mistaken.

épQ'} You indicated earlier there had been a number of
meet;;;s of radicals on campus, is that right?
A Yes.
gi?i) Were there any identifiable leaders that you could

identify of these meetings?

Yes.

Do you know any of them by name?

A One them was this Howie, I forget the last name right
now. That is the only one I can remember right now, but as

far as by name, that is the only one I can remember right now.

"MR. FULTON: Could that be Roughner?
A Rouéhner, ves, I think so.
Do you know any other names?
Not right off hand, no.

What about Emmer?

A Ch, ves.

He is also Howie?

Yes,

s

{éﬁ“} If you can say, roughly, how many people on the
average, would attend these meetings?
A Oh, it depended on what particular group it was. They

were always, well not always, but usually open for everybody and

" WARD & PAUL
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it is really hard to say. Sometimes there would be just a few
people and you know then other times several and other times

there would be a lot.

g QEEK_Why did you go to the meetings?

iﬁw To see who was there and to take pictures.
=
%, Q % Did you do anything -- You were doing that for who?
\‘\\w_m/j ’
A The campus.
(=
Q\‘@ The FBI?
A No, the campus police.
T
e
i Q What would be discussed at these meetings?

A Oh, it was just a lot of stuff, ho ho Ho-Chi-Mien
and all that stuff. Then they had a lot of things at the
university, the Black United Students had something one time
and then the Black Study Program and a big ralley about that,

It was just, vyou know, the whole gambit of contraversial issues |

on campus.
P

(a\zi) Well, how did they act? Did they have speeches or
or discussions?

A They would have speeches and then some individual
would say why don't we do something, write our congressman

or I don't know what.

e,
Qé EL) Is it a fair statement to say that they were opposed

e

to_the United States policies in Viet Nam?

WARD & PAUL
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A - Yes, I would say so.
7N . ,
g“Qf) Did you concur with what these young people were
doing?
_ A No.
N _
ékmg ) Were there identifiable people at these meetings
A
who were not .campus people, who were not students?
A At the time I remember, occasionally there were.
They would bring in a guest speaker or somebody from the out-

side,
”f':/ }\‘k

é\iiy) You indicated at one point that they would kick vyou

out of meetings?

A Yes.
AN :
é, Q } Was this before May 4?
e

Yes,

S

A
éﬁQ } How many times did this happen?
A Several.

(o

o

And why would they kick vou out?
ﬁi Because they knew I was working for the police.
N
&:g;) How would they know that?
A Well it was common knowledge and sometimes they would

ask me and I would tell them.

o
Q <2;> When they kicked vou out, would you try to stay?
. '

A No.
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ng Y You just left? They didn't have to force vou out?

A No, no. Lot‘of tiﬁes.they‘were loud about it. They
-'would say, you are a pig photograpﬁer and please leave and I
would leave.

@iéj) You were a pig photographer so you would leave?

A Right, yeah.

§\8;> Did you go to any meetihgs shortly before May 1, 19707
A Not that I can remember. I might have, but I don't

remembey whether I did or not.

Cfgt) Did you go to any meeting specifically where the

S

students or any students were discussing the invasion of
Cambodia?
A Not that I can remember. I knew it was being dis-~
cussed at the time, but not specifically, no.
-
'Q::g;> Would it be safe to describe these meetings militant?
A I would say, ?es. some and to others, no.
D<Ez) What did they discuss doing, other than writiﬁq,their
congressmen?
A You know, marqhing. I can't remember specifically

but you know, it comes to mind, marching, rallies, this tvpe

of thing.

P
#E? / Were you at any meetings where they discussed violence

and burning of buildings?
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A - Not that I can remember. ’

Q You got back to campus either on the first or the
second?

A Right.

Q That was thernight the ROTC building was burned down?

A I believe so.

0 And you do recall being present?

A Right.

_Q What was the mood of the crowd that vou saw on campus
that evening?

A It was changed from-other demonstrations, that I can

remember. Most demonstrations were clean. They were just out
having fun, nothing to do and a fad while vou were in school
but this particular thing struck me as different, because the

crowd was actuallv angry at something or someone.

Q How were they reacting?
"A I don't know. Most demonstrations were orderly. Thew
would walk around, vell andrscream and were rathér controlled
but this time they didn't seem to be in full possession of all
their senses.
7 o] Did you go to the ROTC building?

A I don't remember whether I did or I didn't. I think

1 did.
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Q - Had it burned down?

A - Yes, I’think it was done by the time I got there.

Q Did you see any acts of vioclence on Saturday ni~h
by the demonstraters or whatever vou want to call them?

A Yes, they were throwing rocks.

Q Did you get hit?

A Yes.
0] How ﬁany times?
A Yes, a couple I think. I took refuge on a porch

I think it was Wendell Street, at one time.

0 Were you still taking pictures?

.\ Yes, they didn't come out because it was too dark
Q Did you go downtown?

A No.

Q To refresh your recollection, did you by any chan

t

on

ce

get in on Friday night and go down town to see what was going

on?

A  No.

Q Pid you see anything other than rocks being thrown

on Saturday night?
A Oh, rocks and some bottles were being thrown.

Pieces of concrete and I know one piece of concrete hit one

guardsman. The guardsmen were there by that time. I remember
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éeeing one of them get hit with a piece of sidewalk.
0 Did you see any other weapons of any'kind, knives,

guns or anything else?

A No.

Q Rocks and bottles is what you saw?

A Yes. \

Q Moving on now to Sunday, you--do you recall what vou

did on Sunday?

A No.

Q Do you recall the students marching, demonstrating
or throwiﬁg anything on Sunday the 3rd?

A Yes, there--if there was a specific event that
happened on Sunday, I don't remember what it was, unless there

is something I can get a memory peqg or something.

Q To refresh your recollection, as I recall, you said
on direct examination, that you had heard talk about burning of
other buildings. BAm I right in my recollection?

A I think so.

Q Had ybu heard students talking about it?

A Well, maybe>not students, but the general word--

Q Had you heard anybody discussing it?

A | Well, after the night before when the building was

burned or mavbe it was two days after, there were a lot of
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rumors going around, there may be more, but these were rumors.
Q Were you aware of the fact that demonstrations had

been banred for Monday?

A Yes.
Q How were you aware of that?
A I think there was a leaflet posted or something that

the University said they were banned.

Q Did you see that?

A I think I remember seeing it. I have a recollection
of something like that occurring.

Q At anytiﬁe on Sunday, did you discuss with the FBT
or the campus police, what you would do the next day?

A Not that I remember.

0 Did you have anv specific instructions as to what
you were going to do; if anything?

A No, nothing, just'genefally taking pictures.

Q Were the Keﬁt State Police aware of the fact that vou
carried a weapén?:

A Officially, no, unofficially, ves.

Q Either, or, they knew?
A I believe so, ves.

0 Then why do yecu believe that?

A It was just the impression that I had. They had seen
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me with a weapon once or twice.

Q I believe you indicated that you had three weapons
that you owned at that time?

A  Yes, two, possibly three,

0 How long had yon owned weapons before this?

A Ever since I was a kid,

Q What kind of weapons?

A 22's,

Q Had you had any other pistols?

A At one time I had an old Colt, a Colt Woodsman.

Q When did you have that?

A Actually it was kind of a co-ownership thing be-
tween my father and myself,.

0 Do you have'weaéons now?

A Ch, ves.

Q What do you have now?

A A shotgun, a couple of hand guns, an M-1 carbine,

that is about it. I had a good collection but I had *o sell

most of them to get the downpayment for my house.

Q Are you buying a home now?
A Yes.
Q Is it a fair statement to say that you have always

been interested in weapons?
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A

Q

Yes.

Was there any particular reason you carried a weapon

to class on campus?

day.

A

Q

Well, when I did, not that I can remember right now.

Would the weapon have been loaded?

Yes,

Was there any particular reason you carried it on

Yes.

A loaded weapon?
Yes.

Why did vyou?

Because ofthe events that were scheduled for that

And, whyrspecifically?

Oh, for érdtectioﬁ,,for myself.

Were vou fearful?

Yes.

What were you fearful of?

Bodily injury.

And why were vou fearful of bodily injury?

I had received one or two calls and I don't rememberx

exactly, but it was just the way things the student protestors,
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just the mood they were in.

0 What was the mood of the students, as you would des-
cribe it, when the guards were down on the practice field.
after they left the Common's? What was the mood ofthe crowd
down on the practice field?

A Nasty.

0] Can vou describe that in more detail?

A Well, just--it was kind of like the Saturday night.
They were ijust--the impression I got or my perception of what
they were, they just didn't have --

Q Let's forget your perception and talk about what you
saw them do. | |

A What I saw them do? ©h, throw rocks and_other ob--
jects.

Q At the Guard?

A Yes. They were almost to the point of what I would

consider being hysterical.

0 Were they yelling obscenities?

A 7 Yes,

Q Go ahead and tell us what those obscenities were?
A Fuck, you mother fuckers get off campus and words

of this particular--

Q Did anyone direct any comments at you?
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A Not that I can remember.
Q Were you struck by anything on the practice field?
A Yes.
Q - Like what?
A I think it was a rock.
Q How many times wéfe you struck?
A I don't remember now.
Q Wbere were you struck, do you remember?
A Someplace in the body but I don't remember where.
Q Was it after you were struck with the fock or rocks
that you threw them back at the students?
A I believe so but I can't bhe specific.
I.would say that that could be a good stimulus.
Q Was vour aim good enough that you hit anyone or
do vou know?
A No, I just threw iﬁ into the trees, you know. Some

of the students had retreated back into the trees and 1 threw
there.

o] Do you have an estimate of the number of demonstraters
or ritors or whatever You want to call them, were present on
the practice field, when you were down there with the Guard?

Could it have been in the hundreds?

A -~ Today, I honestly couldn't sa&. I would have to look
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at pictures.
Q Describe to me, if ycu will, the mood of the crowd
and :how they acted, just before the firing commenced?
A I don't know. I was more or less out of contact

from the main body of the crowd and and I had crossed over into

the hilly area by the trees.

0 But you were watching them?

A Yes, I was watching butrit was real hazy, I--I don't
know,

-Q Were they throwing rocks?

A If I remember correctly, ves.

0 Were there a lot of them or?

A I don't remember. I just can't remember what the

number was.

0 : I think you said that just before vou heard the
volley of shots, or what you identified as the shots from the
Guard weapons, you heard something that - -sounded like a small
caliber weapon or a firecracker, is that right?

A Yes.

0 And you were acquainted with 'pistol and shots and

what a small caliber was at the time?

A _ Well, I thought yes but it is hard to distinguish

hecause I . had +that guastion put-to--me be%s(a—_,-—_-:i_—%—&"-c@d-ird"ﬂt’ R R
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guish between the two and I tried a little experiment on my
own with a firecracker, a 25 and a 22 and a 38 and somebody
else fired them off and then to see if I could identify which

was which.and I got the firecracker and the 22 mixed up, so--

g Q My point really of the question was, could you identif

the difference between a high velocity weapon and such as an
Mml‘riflé and a 22 and/or a firecracker?
A . Oh, yes, definitely.
g @ Had you heard M-1's fired previously?
A Oh, ves.
¢ 9 How had you heard them and under what circumstances?
A Different rifle ranges and peoplé shooting for fun

and hunting and films on T.V.

§ Q You had not been in the service?
A No.
g Q There is no doubt in your mind that the first shot

vou heard or the first noise you heard was either a small

caliber -weapon or a firecracker?

A . Well, I wouldn't say there is no doubt but I would
say I am pretty sure it is separate from an M-1.
@ Q How much time- elapsed between the first noise vou
heard, which you said wéé either a firecracker or a small

caliber weapon, and the heavy firing? -
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A I would sav three or four secénds.
VoQ A matter of a few seconds?
A Less.

¢ Q And it was following that, you hit the ground and
then did you start walking toward the Guard, following the
cease fire or did you run to the Guard?

A No, after it was over, I staved put for a couple of
minutes, trying to get my recollections of what the heck was
going on and indicating--to this day, I have seen pictures
that show where the Cuard was and I still thought they were
somewhere else, so--

I walked towards, not. where they were, Point 3 or
4 and I didn't see them at the time. I wasn't going towards
them because I didn't see them at the time as I can remember,
but when I got up and looked around and thought for a minutes
and then I heard commotion from two.directions, Johnson, if
I remember correctly and Prentice, Sut I went over this wav and

there was nothing over there.

@{éi) So what happened then, as you were walking between

three and four?

A Well, there was this, I remember this kid being down

now, and then when I got to point 4, then somebody said, that

is.the pig photographer, or that is the pig or something like

WARD & FAUL
Washington - . Virginia - Maryland




\‘-%..a"/

Phone (Area 202) 544-6000

S’

WARD & PauL

410 Fiest Stvest, S.E., Washington, D.C. 20003

16

17

18

.19

20

21

22

23

134
that and stop him.
éfé“ And that is when you took out your pistol and hit one
of them up the side of the head?
.A * " Right.
@i}i) Were any of the ones that jumped you black?
- A I don't remember but I don't think so.
i:és Do you recall specifically hitting the one that had
you down with your pistol on the head?
A Right.
N Then what did you do?
A After this particular group had seen that I was armed

they backed off,
%<Eij Did they say anything?
.A No. They might have, like he has a gun watch out
or something.
’ ﬁ(izib Did you point the gun at them?
s AW No, I don't believe I d4id.
%(Zgi) Did you say you were going to shoot them?
A No.
g;éi} Did you sweér at theﬁ?

A I might have.

A

~

}, You put the gun back in the holster?

—

L o
A

Yes,
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o E Then you started running?

A Yes.
{9“) Did somebody chase you?
A Yes.
7N |
L Q/) Who chased you?
A People, I don't rememberw ho they were.
S
<;S;> Was one of them a black man?
Yes.
Do you know who he was?

No, the first time I saw the films on T.V., I wondered

He was chasing me. He was a big mouthed guy and he had some
conversation with one of the guardsmen or something and I don't

know who he was.

ST "-»_‘:-\
LAY

/""\.

Q g When you ran down towards the Guard, did someone

o

intercept you?

A Yes.

PN
N

Who intercepted you?

/'\
&

A I think it was a policeman.

( @\ Prom Kent State?
.

\"“ o,
A Yes.
(M N .‘ -
\fi} Did you know him '
A ' In reading this statement, it ‘said here, Bill Rice,

N WARD & PAUL
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bullets?

and I don't remember now that is who it was, but I guess it_
was.
€i§3 What did he do?
A I don't remember.

@ig Did he take your qun?

A Yes.
- .
, Q Did he ask you if you had fired it?
A I don't remember.
% : : ' .
& Q Did you tell him whether vou had or had not fired
it?
A I don't believe so.
@ Had it been fired?
A No.
7o
<%Q Did anyone check to see whether it had a %ﬁn load of
.

TN,

(ki<> I think they checked it right there on the spot.

S
é\ii) They, being who?

A The policeman. They opened it up--I don't remember

but I thlnk that is what thevy did.

{;“M> Did anyone else come up to assist the police at

that time?

A I think there was a civilian from campus, and if I

heard his name, I think I would know it, but a éivilian, student
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relations. -
{j@} What about the Guard, where there any Guardsmen?
A I think there were some_Guardsmeh standinq around bhut

I donft remember them making their presence known.
(ig;} Did anyone other than those two men come up to vou?
A | No, there were several people gathered around, you
know, but I can't remember who they were.

0 Where were you'taken after that?

A The administration building.
0 Then were you questioned there?
A Yes.

0 By who?

A The civilian, who I can't remember his name and I
think Kelly was there.

0 _—

A Oh, nof—they didn't question me, Théy asked me for
a statement and I typed it out myself, That is how it was, if
I remember correctly.

Q You typed vour own statement?

A . Yes, I»think I did.

0 Did they detain vyou?

A Well, they said, there are some other people who want

to talk teo you so hang around.
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>

i 0

&0

something

Q

A

Did you? -

Yes.

Did you talk to anyone?

Yes, I think I talked to some guy from the Guard.
Do you remember the name?

No.

bid you give a statement to anvone else?

That day,I don't remembér.

Did you talk to the FBI that day?

I don't remember.

Was the FBI on campus during the priocr week?'

Yes,

- Why do you say, yes?

One of the policeman said that was the Bureau or
like that, some plain élothes individuals.

Did you see any FBI people that you knew?

No.

Who pointed them out to you?

The campus police.

But yoﬁ did later talk to the FBI?

Yes.

On campus?

Yes,
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0

Did@ you do anything else on Monday in connection

with the campus, other than go to the administration building?

A

Q-

Not that I remember. Then. I went home.
Exhausted?

Yes,

' Were you scared?

Some,

Were you frightened?
Sure.

Why were you frightened?

Everything that had happened, people getting killed

and the shooting.

Q

A

Were you in fear of your life at anytime on May 4th?

When they jumped me, I thought I had had . it. When

I don*t like to get knocked to the ground.. I don't like bheing

on the ground and loocking up.. When they started talking about

this stabbing business, I started getting worried right then.

Q

A

man?

Do you have any political philosophy?
Yes.

What is that?

Conservative, Republican.

Would it be fair to describe you as a law and order

, WARD & PAUL
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A Yes,

Q Do you propose to make a career of police work?

A Yes, I will be 41 when I am eligible for retireaent.
Q0 Do you get a pretty good retirement?

A Yes.

o] Are.you now attempting to finish your college work?
A Not right now, but I plan to.

Q Will you make more money?

A No, it just counts for promotional advancement. On

your efficiency rating, for every year of college, yvou get one
point.
0 Had you had ény difficulty at all with your job since

you came to the Washington Metropolitan Police Department?

A Not more than anybody else.

0 Héve you had any disiciplinarv action?

A Yes, late, shoes unshined, things like that.
0 Any discipline stuff?

A No, nothing major discipline.

Q. Do you work out of a patrol car or on foot?
A No, I am inside right now.

Q Doing what?

A Radio dispatcher, station crew right now.

All " nights.
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job?

O

A

Q

very much.

Q

Do vou have any rank or ratings?
Officer, is all.

What is vour income now?

I think right now it is.$l3,100.00.

Do you have any other employment besides your regular

No.
Have you had since you left Ohio?
No.
How many hours a week do you work?
42 and 1/2.
Those are all ﬁhe questions I have and thank vou
Mr. Fulton has a few.
CROSS EXAMINATION
BY MR. FULTON: Before I start, let me mark some
photographs here.
(Norman Deposition Defendant's Exhibit

No. A through M..)

The reporter has now marked the photographs I handed

her as Norman Deposition, Defendant's Exhibit's A through M.

I would 1i

questions

ke you to examine them first and then I have a few
on the.pictures.

Just these few cuestions Mr., Norman. You did indicatd
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A That is correct.

Q And that you had been reimbursed for some expenses?

A Yes.

Q How dia they reimburse yvou, by voucher, check or how?

A Cash.

Q And that cash usually came to you through the local
FBI agent in Akron?

A Yes,

Q Was that Chappin, do you know?

A I don't know. I don't know if it was Chapin. There

were only

0 But to the best of your knowledge, it was not Chappin?
A No.
Q  With respect to any expenses or bills regarding your

work at Kent State University, was that ever reimbursed to you

in cash?
A There were never any expenses,
Q " There was no reimbursement? How about the €film?

Was that given to you?

A

Q

two guys who worked out of that office anvhow.

I could buy it cheap, so I bought it.

In your dealkings with Mr, Peterson of the Akron FBI
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did you ever have occasion to put anything into writinq with
that office, any written communication? |

A No, I don't think so. Most of it was the over-+he
phone kind of thing. I don't think so.

Q Did he ever indicate to vou that when you called he
was recording your message?

A No.

Q I am going to hand you what has been marked Norman
Exhibit M. and ask you to read that -document. Further I would

ask you have vou ever seen that document before?

A I have never seen it.

Q Did you see who signed it, that letter?

A I sure do. '

Q J. Edgar Hoever?

A Yes,

Q I canastate however, and I am going to the third

paragraph: "I can state however, that Mr. Norman was not working]

for the FBI on May 4th 1970 nor has he ever been in any wav

connected with this Bureau.", is that right?

A That is what it says.

o That statement is false?
A That statement is false.

0 I would offer this as part of my cross examination,
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as Norman Exhibit M.

I am going to hand you these Exhibits, which have
been marked as A through L, and I believe some 0Of these »hoto-
graphs you have previously testified to in other examination
here today and I just want to make sure you look at each one
and identify them for me.

A What do you want, for me to identify them individualls.

Q No, just look at them and make certain you recognize
them. While you are looking at those photographs A through I,
why.don't you separate them into sequence, if you can. Put
the ones you don't know to the side.

The first three, which are ma;ked Norman I, H and C,

are pictures of the what? I, is a picture of the crowd, right?

A Right.

Q H is a picture of you with yvour gas mask on?

A Right.

0 Which you say vou purchased at a supply store?
A Right.
0 Which is a supply store? You don't mean a hardware

store, do you?

A No, police supplies, holsters and things.

Q Ch, in other words, it is a regulat supply store for

police paraphenalia?

T WARD & PAUL
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145
Yes.
That is you with the gas mask?
Yes. |
And, here is C, this is a picture of what, the jeep
Right.
Is this you to the‘left of that picture?
It looks like it. This is--
You can't say for sure?
No.
Do you have the same combat boots on?
Yes, sir,.
What are those, parachute boots? (Indicating Mr.

Norman's shoes )

A

Q

A

- Yes, these are trooper boots,

Where did you get those?

You can buy them at anv surplus store. Thev are good

to work in.

You have worn those?

For several vears, but these aren't the same ones.

Are these the same boots you had on out at Kent State?

No.

You never wear shoes do vou?

WARD & PAUL
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A
0
and D and

A

A:

s Q

are L, A and K. These are pictures of vou, with the Guard
all of these, A, K and L, which show yvou after the event took
' place that you described and you had pulled out your gun and

you were being chased by a black man?

A

because I

right?

-Right.

No, boots.

These are pictures of the practice field, namely O
. . .

Right.

Those are pictures of the practice field, D and E?
Right.

And these are unknown?

Right.

Let's talk about these pictures that you do know which

No, he came in later on. Thg reason I know that is
saw.the film.

You saw the film on T.V.?

Right.

You saw it on T.V. and vou knew that was you?

And that was the individual chasing vou?

Yes.

And this shows you being surrounded by the Guard,

WARD & PAUL
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A Right.
¢ Q And if you look here on Exhibit A, it shows a Guards-

man with the name of Dodson, right next to you, on his name

rtag?
A "Right.
¢ Q Did you know Dodson?
A No.
¢ Q Did you know Dodson was there at the time they re-

moved the gun from vou?

A No.
, Q They did remove the gun from you?
A At that time or within a few minutes of that.
FQ The gun was not turned over voluntarily by vou, was
it?
2 No, they asked for it.
4 Q And the reason the? asked for it, they knew vou had

had it out, is that right?

A I don't know.
s 0 You don't know how they knew you had a qun?
A Well, some of the grou? that was chasing, I believe

made reference to that fact.

¢ Q In fact, some of that group that was chasing vou had

said that you had fired a shot, isn't that true?
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A It is my recoilection that I read somewhere in a news-
raper that someone had said that; but I don't think there.
« Q Let's talk about . that film you saw. You can actually
hear--
A I have only seen the film one time.
O I have to, so as I recall the film, it said, that man

fired a shot, and do you recall hearing that when you saw the-

£ilm?
A No.
T Q You don't recall hearing that?
A No.
v Q0 But you do recall reading newsnaper articles about
it?

A Right.

he]

y I am handing you here also, Exhibit J, G and B and

am going to ask you, does that appear to be the black man or

A I couldn't identify him but there is a briefcase therd
¢ Q And thatis in number G?
. A Right.
o~ 0 There in number B, he has a brief case in his hand
and is being touched by a police officer, right?

A Yes,
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. 0 In No. J he appears to have something and is being
surrounded by Guardsmen, right?
). ~That is correct.
s Q Now, these three that vou were just -talking about,
showing a black man, those vyou say, vou can't identify?
A Right.
v Q But you can identify that a black man chased vou?
A Right.

. Q And you can identify that a black man had a briefcase

that chased you?
A Right.
0 And in these photographs at least we had a briefcase

present and a black man present and a campus policeman present?

A Correct,

8 Q Do you know who this campus policeman is in G?
A I think that is Rice.
v Q And that is the one that took your gun?

A I believe so, but I am not

0 Let me ask you about this, this is F that you couldn't
identify, but if you look at F, it doés show someone here with
a gasmask?

2 Right.

0 That looks somewhat like vou doesn't it?
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A Right.
0 “As a matter of fact, it looks exactly;iike you doesn't]
it?
A Well, yes, I believe you could say that.
0 You can-say it. I did say it and you can say it téo

can't you? That is.you, isn't it?
A Yes.
2 Q At this time, I would like to offer A through L as
exhibit's, Normans.
Just a few more questions. There is no question that
you feel that in all probability, based on your experience with
guns, that at least the firsﬁ shot you heard on that day, was

something of a small caliber, at least perhans a firecracker?

A Well, I am not going to say>positive.

o] I didn't say positive. I said, in all probhability?

A I would say possible.

Q Now, would you say if you had to run percenﬁaqes, it
was more than likely a larger caliber bullet or a smaller cali-
ber bullet?

A Well, I am not going to say that at all., It was a
noise and if it was a firecracker, obviously, it couldn't be
any caliber of bullet, but there was a sound.

Q The fact is, you have said in statements, that it

WARD & PAUL
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in your opinion, was a smaller caliber bullet, right?

A If I said something like that.

Q@ Do you récall?

A | Righ; now, I can't recall at all. I aﬁ...

0 Do-you recall, after reviewing these statements?

A No, I still don't recall.

0 You still don't recall?

A No.

Q Do you recall that you ever said that in a statement?
A I believe S0, yes.

Q = You said. that it was a smaller caliber weapon that

was fired?

A Or a firecracker.

Q Or a firecracker. 'Now, let me ask you something -
about weapons, Number one, I notice that the--what are you
carrying here today?

A That is a 38.

Q Is that a police special?

A Right.

Q A model, 107

A | Right.

Q And that carries what kind of bullets?

A 158 e:r-r;rin round _naose. lead
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o] You saw 158 grain round nose leaé?

A That is correct,

Q Now are each of the round nose balls in there, are
they standard issue?

A Yes.

Q By the Washington police department?

A Right.

Q Do you carry that weapon on your job as a dispatcher?

A . Yes, sir.

Q Is it a department regulation‘that requires you to
carry it? |

A Yes.

Q Are ?ou on duty at the present time?

A Yes.

Q When did you go on duty today?

A Oh, I am not on duty right now, but anytime I am

in the District of Columbia I am on duty, but it is not my

regular duty. I am off.

0 Is it your regular practice to always carry the weapon

with you at all times in the District of Columbia?

A It is not a practice, it is a requlation.
Q There is a regulation that you must carry it?-
A You must.
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A

Q

You must carry it?
Under a penalty of a fine.
Under penalty of a fine?

Yes.

You are not allowed to carry a gun with a hollow nose

bullet, are you?

A

Q

Q

A

No.

That is against regulations?

Yes.

A hollow nose bullet will fragment?
No it won't. |

What will if do?

It will expand.

What does it do to the soft tissue?

What it does is forces a hydrostatic shock to the

entire impact area, destroying some tissue but shocking the

rest of it.

Q

What was your reason for carrying a hollow nose

bullet in your 38 on May 4, 19707

A

Q

¥.\

Because I knew it was effective ammunition.
Why is it effective ammunition?

Well, if you are going to carry ammunition, you

want

to carry something that will work as opposed to something that
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will not.

0 Is there something about the hollow nose bullet that
is better than the regulation bullet that is issued by tha |
Distrié£ of Columbia police department?

A - Yes.

Q Do you feel the District of Columbia would be better
off issuing a hollow nose bullet?

A Yes, I feel that way.

Q Is that a Snizer you are carrying on vour tie?

A Yes.

Q A Snizer is a shooting pistol iésued by the German
Army?

A Yes.

Q How is it you have that as a tie clio?

A Well a lot of guys have different ones, there are

Thompson's and a couple of guys have a Snizer and it is just

a decoration.

0 It is not a regulation with the police department?
A No, you can wear what ever vou want.
QO Let's go over one more time with respect to the

bullets in that 38 thét_you were carrying on Mav 4th. You had
five rounds, one of them was hollow nose?

A Right.

. WARD & PAUL
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A

Q

loader at

A

Three were hollow nose?
Three were hollow nose, 110 grain, half jacket.

Half jécket,'so thev hnd to be hand loaded?

"No.

Did you ever hand load anything?

Yes.

Did you have a hand loader at home, at that time?
I don't think I did at that time.

Let's talk about that time. Did vou have a hand
home, prior to May 4, 1970?

I don't think so. I think it was after I got down

here I got it.

o

Had you ever hand loaded any bullets in their casing,

prior to May 4, 19707?

A

Q

No‘

Do you know if that hollow nose bullet was sold to

you in a package?

A

Um...I assume it was. I don't remember. The customary

way they come is in a box. : -

0

A

You'were able to purchase those from what supply?

I don't remember whether I purchased them. I might

have got them from somebody else or I had, you know, friends

that...who wants to spend $8.00 for a whole box.
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o They are expensive?
A Yes, very expensive.
Q Armor- piercing is even more expensive isn't it?
A No.
o] You said you had an armor-piercing round?
A Right. -
Q And a-round that was to be used inside of a pistol?
A Right.
Q A snub nose ﬁhat was a few inches long?
A Right.
0 With an armor piercing round in that?
A - Yes.
Q Is that usual or unusual?

A For who? Me or..

0 Generally?

A Generally,

) Isn't it unusual for an average person to use an
armor piercing round?

A No.

Q You don’t thinkfthat is unusual to use armor piercing
in a snub nose pistol?

A No. Sometimes they carry all six AP rounds. I am

thinking more of policemen in Akron.
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['Eg 1 Q Akron?
g & A Cleveland or Akron or somewhere.
g 3 Q Can you name anyone in Cleveland that carries an
4 AP round?
5 A No.
6 Q- Can you name anyone in Akron thét carries AP rounds?
7 A No.
8 0 As a matter of fact, can you name the policeman from
9 whom you got this 38 that you carried on May 4th?
10 ' A Can I name his name? Start that all ovér again?
11 ‘ MR. BROWN: : Do you know who he was?
{‘Fg 12 A Do I know who I got the gun from?
&
g 13 0 Yes.
2
14 A Bruce VanHorn.
15 | Q Where in Mr. VanHorn now?
16 A I dén't khow. I think he is in Akron,.
17 Q This was a snub nosed, which would be a short barrel?
18] A Right. |
o ,
§ 19§ Q The weapon that could be more easily concealed than
g
g 20 this police weapoﬁ, whicﬁ is 4 or 6"?
f 21| A Right, it is 4",
g 22 Q That is what you are carrying now?
' % 23 A Right.
i ‘é . WARD & PAUL
| s Washington -~ Virginia - Maryland
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Q Normally, a snub nose is carried only by detectives?
A . ©Oh, it is carried bv numerous people. Some of the

lab technicians carry them. A lct of people who work ineside
carry them, because they are small, lighter.

0 With respect to your reloading today, what does the
end of a cartridge casing look like of a reloaded shell?

A Well it depends on the dye that is used.

Q Is "there a dent where the primer is?
A The primer is on the other end.
Q I am talking about the end where the primer is, after

it is reloaded, where the primer is, is there not a dent in
a reloaded pistol round?

A No.

Q What happens to that casing that has been struck?

You have the bullet in the gun?

A Yes.
Q You strike it?
A Right.

Q It Hgoes-off?

A Right.

Q There is a dent by the primer?
A On the primer.

Q On the primer itself?
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A Right.
Q Then you take that casing out and vou reload it?
A Right.
Q Is there a dent in that primér?
A No, you punch out the primer to put in a new one.
Q You punch it out so there isn't one?
A Right.

gi%} So the only way a weapon would show it had been

fired, even-on a reload or a regular load, would be to have a
dent in the primer?
2 Right.
/»«vﬁf\\i
% Qj Do you know, if on your weapon, on that date, whether
St

there were any dents in the primer?

A No.
ey

N

Qxds You can say that sas you sit here positively?
A  That is correct.

&é) And if anybody around there indicated there was a

A That is correct. They are mistaken. Yeah, thev would
be wrong. - -
{ ~
{ Q/ They would be wrong just as J. Edgar Hoover is wrong
'\ . A .

here, in his letter?

A Right.
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A
o -
é% Q ) With respect to that weapon, it left your hands after
this chase, right?

A Right.
PR
{} Q j Do vou know the person who took it?

- I think it was Rice.
LN .
<§Q) Do you know if he physically held it in his own hands?

A - Yes. A campus policeman did hold it with his own
hénds, right.
“?’:‘/
{:;> Well, somebody had to take it?
A Yes,
ﬁﬁlg\ -
K‘Q Alright, and when it was taken from you, were the
.

cartridges examined there?

A To the best of my recollection, I would say, ves.

I think he did pop open the gun.
q&z) What did he do then?
A Closed it back up.
S,
(%?) Then what did he do?
A I don't remember.
%ﬂé\ You never saw that gun again?
A No. |
G?Sﬁ You never made ingurity of it?
Oh, sure I made inguiry of-it.

) Did you ask the campus police?
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A No, I asked the FBI.
i; , Q> What did the FBI say?
% They said it was being held for investigation.
QKQM> Did they indicate they were going to make tests on it:
A No, they were holding it for investigation.
i%) | To your knowledge, the FBI still has it?
A Yes. |
<i§> You don't know where‘that weapon is today?
A I have nec idea.
<E£> Bo you have any information- that thé FBI might have

with respect to this weapon... withdraw that. The question

‘would be, at least, to your knowledqe, the FBI did gain poss-

ession of it?
A To my knowledge of it, ves.
<;§> They gained possession of it when, on Mav 4th?
A I don't know.

=
<Mé:) Well, how did you learn the FBI had it, is what I

_want to know?

A I askgd one of the campus policeman, Kelly,I believe,
where is my gun and I want it back and he said the FBI had it.
I called them, the FBI and asked them, and they said it was
being held, pending investigation.

{/ﬁs\> Did you ever write to the FBI and ask for vour weapon
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back?
A No.

23%) Did you ever make demand on them?

A Yes, the last time I talked to them, which was abdut4

a year ago, I.asked about it and they said, ves, you will be _

getﬁing it back.

Q ' pid you demand they make any>tests on it?
A No. ,
d (”))
Q Did you demand thev make tests to see if it had been
7 i;
fired? Qg}%; r
L\\‘ﬁ"z
A No. . ] X
nﬁ\g
Q How many students were on campus at Kent State on ’Qlab
May 4th, 19702 & o
. ({Jf\
A I don't know, §§¢w
Q What would your guess be? -
A Iddon't have an idea even what the enrollment was,
at the time. I think it was 10 to 15,000 people enrolled
at that time.
v How many people do you think were around in the area

of the Commons and that Prentice Hall and Tavlor Hall and

- .
nap arga. ; ;j;

xjﬁQ
A Totally, from beginning to end? ’”%gsﬂﬂﬁ%
: 0 eond

0 On May 4th? (w{i I
sl p

\NJJ

)mj‘
M

3“’

Ao

4

P
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| A I would say a good couple 1000,

Q Out of those 2000, do you believe you were the only
student that was carrying a gun?

A I have no idea.

0 Out of all of the meetings you attended, do you
think out of the 2000 that day, you were the only student
carrying a gun?

A I have no épinion on it.

Q Did vou ever, in that crowd, oﬁ that date, see any

other student carry a gun?

A No.
0 To your knowledge, you were the only one with a
handgun?
A To my knowledge, otherAthan the quardsman..
0 I am talking about students?
A I don't have. any knowledge.
MR. FULTQN: No further questions. ’

REDIRECT EXAMINATION

BY MR. ENGDAHL:

;s Q -Who is Howard Roughner.
A I think he was one of the agitators.
, Q Who is Howard Emmer?
A I think he was the one...I don't know. Both names, vq
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know, bbth names ring a bell and there was the name of Howie.
; Qo My quéstion is, possibly you have confused the two?
A It is'possible.
. Q Are you confident that Howard Roughner is the name
of one of the agitators?
A I am confident that one of the two are, but I couldn'{
tell you which one. I just ' know the name Howie.
o] I asked you about your 357 Magnum?

A 'Right.

Q Did I ask you whether you had that qun with you on
May 3rd?

A Yes.

Q0 And your answer?

A No.

Q Do you recall showing a gun to the NBC staff car or

others and the bullets falling out on the floor or something?
A No.
o] In Norman Defendant's Exhibit ﬁ, are you able to
tesﬁify to the identify of the people in this picture?
A No. I have seen this picture several other times.
B¢, That is all.

MR. BROWN: I have nothing further.
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(Whereupon, at 6:45 P.M., the deposition of Terrance Norman

was concluded.)

FURTHER THIS DEPONENT SAITH NOT. Signature to the deposi-

tion was waived, after explanation by counsel, by the witness

and it was stipulated the reporter could sign and file the-

deposition.

Sworn to and suscribed before me

this the 5th day of May, 1970.

My Commission Expires: 8/15/78

Lo Bt Ao

Bea Lou Bussell:

Notary Public - D.C.
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UNITED STATES OF AMERICA

DISTRICT OF COLUMBIA

CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

I, BEA LOU BUSSELL, do hereby certify that Terrance Norman

the ‘witness called to testify by counsel for the plaintiff,

- was duly sworn by me and that I am duly qualified and certified

in and for the District of Columbia as a Notarv Public, that

I am not related to the witness or any counsel in the captioned
cause; nor interested either financially or otherwise in the
outcome of this action.

That I took the testimony of this deposition in shorthand
and same was transcribed by me or under my direction and that
this is a true copy of the testimony given by Mr. Norman on
May 5, 1975, in Washington, D.C.

gfé»u) '{/M Vi '{jghga 2F 2

Bea Lou Bussell

My Commission Expires: -8/15/78
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